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Inhoud

1 juni 1983 Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 731

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 731
Intrekking, blz. 731

Adviezen van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 731

Verslag Indiening, blz.
732

Aanvallend verslag
Indiening, blz. 732

Samenstelling van commissies
Wijziging onder de vaste en plaatsvervan-
gende leden, blz. 732

Dringende vraag (R.v.O. art. 66, 5)

Dringende vraag van de heer J. Valkeniers
tot mevrouw R. Steyaert, Gemeenschaps-
minister van gezin en welzijnszorg, over de
in uitzicht gestelde ontbinding en vereffe-
ning van de VZW Regionaal Revalidatie-
centrum en de mogelijke gevolgen ervan
voor de door deze VZW beheerde revalida-
tiecentra, blz. 732

Vragen (R.v.O. art. 66)

Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
K. Poma, Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
cultuur, over de zorgen bij de Belgisch-Ne-
derlandse Stichting Instituut voor Neder-
landse Lexicologie wegens het
niet-nale-ven van de beleidsafspraken,
blz. 732

Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
K. Poma, Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
cultuur, over de precaire toestand van het
Centrum voor de Bibliografie van de Neer-
landistiek, blz. 733

Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer K. Poma, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsmi-nister van cultuur, over
een mogelijke wijziging in de bevoegdheid
van het Commis-sariaat-generaal voor de
internationale culturele samenwerking,
blz. 734

Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onderwijs,
over de vestiging van een afvalverwerkend
bedrijf tussen Lillo en Stabroek, blz. 735

Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de
heer M. Galle, Gemeenschapsminister
van binnenlandse aangelegenheden, over
de betwisting omtrent gemeentelijke be-
lastinginitiatieven ten voordele van werk-
lozen, blz. 736

Vraag van de heer A. Denys tot de heer G.
Geens, Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve, Gemeenschapsminister van econo-
mie en werkgelegenheid, over „Flanders'

Technology"-resultaten voor de T-zones,
blz. 737

Vraag van de heer A. Denys tot de heer P.
Akkermans, Gemeenschapsminister van
ruimtelijke ordening, landinrichting en
natuurbehoud, over de bouw van sleufsi-
lo's zonder bouwvergunning, blz. 737

Vraag van de heer L. De Grève tot de heer
K. Poma, Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
cultuur, over de weigering van de
BRT-in-formatie omtrent het PEP-plan
uit te zenden en de gevolgen daarvan
voor de Vlaamse bedrijven, blz. 738

Vraag van de heer G. Cardoen tot de heer
M. Galle, Gemeenschapsminister van bin-
nenlandse aangelegenheden, over de
moeilijkheden die sommige gemeenten
ondervinden ten gevolge van de begro-
tingsonderrichtingen inzake raming van
de kredieten voor de aanvullende
belasting op de personenbelasting, blz.
738

Vraag van de heer J. Van Elewyck tot de
heer K. Poma, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van cultuur, over de politieke verkla-
ringen van de Administrateur-generaal
van de BRT voor een buitenlands zendsta-
tion, blz. 739

Motie van orde
Voorstel tot spoedbehandeling, blz. 740

Spreker : de heer J. Van Elewyck

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van het Vlaams Fonds voor de bouw van
Ziekenhuizen en Medisch-Sociale Instel-
lingen
- 178 (1982-1983)-Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking, blz. 740
Sprekers : de heren G. Anthuenis, ver-
slaggever, J. Caudron, R. De Wulf, Ge-
meenschapsminister van gezond-
heidsbeleid

Artikelsgewijze bespreking, blz. 743

Voorste! van decreet van de heer P. Breyne
c.s. houdende wijziging van het decreet
van 7 december 1976 betreffende de toe-
kenning van weddetoelagen voor sport-
functionarissen belast met de animatie en
die werkzaam zijn in erkende gemeentelij-
ke sportcentra die de sport en de sportieve
vrijetijdsbesteding in de Nederlandstalige
gemeenschap bevorderen
- 100 (1981-1982)-Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking, blz. 745
Sprekers : de heren P. Breyne, W.
Seeuws, K. Poma, Vice-Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van cultuur

Artikelsgewijze bespreking, blz. 747

Motie van orde
Voorstel tot wijziging in de orde van de
werkzaamheden, blz. 748

Sprekers: de heren J. Van Elewyck, L.
De Grève, G. Verhaegen

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1983
- 8 (1982-1983)-Nrs. 1 (+Bijlagen I tot
VII) tot 11
- 7 (1982-1983)-Nr. 1 (Algemene toelich
ting)

Artikelsgewijze bespreking, blz. 749
Sprekers : de heren F. Vermeiren, ver-
slaggever, V. Anciaux, mevrouw L.
Detiège

Regeling van de werkzaamheden, blz. 753

1 juni 1983 Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 755

Samenstelling van een commissie
Wijziging onder de vaste leden, blz. 755

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1983
- 8 (1982-1983)-Nrs. 1 (+ Bijlagen I tot
VII) tot 11
- 7 (1982-1983)-Nr. 1 (Algemene toelich
ting)

Artikelsgewijze bespreking (Voortzet-
ting), blz. 755

Spreker : de heer A. Bourgeois

Motie van orde
Voorstel tot het verlenen van voorrang in
commissie, blz. 757

Sprekers : de heren V. Anciaux, G.
Verhaegen, J. Van Elewyck

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1983
- 8 (1982-1983)-Nrs. 1 (+ Bijlagen I tot
VII) tot 11
- 7 (1982-1983)-Nr. 1 (Algemene toelich
ting)

Artikelsgewijze bespreking (Voortzet-
ting), blz. 759

Sprekers : de heren K. Poma,
Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister
van cultuur, J. Van Elewyck, V.
Anciaux, W. Seeuws, L. De Grève,
A. De Beul, G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve,
Gemeenchapsminister van economie
en werkgelegenheid, H. Schiltz,
Gemeenschapsminister van financiën
en begroting, H. Weckx

Mededeling van de Voorzitter
Commissiebijeenroeping, blz. 771

Samenstelling van commissies
Wijziging onder de leden, blz. 772

Voorstel van decreet van de heer J. Van Ele-
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wyck e.s. houdende oprichting van een in-
stelling van openbaar nut genaamd „De
Philharmonie van Vlaanderen"
- 206 (1982-1983)-Nr. 1

Voorstel tot het verlenen van voorrang,
blz. 772

Sprekers : de heren L. De Grève, J.
Van Elewyck, G. Verhaegen

Dringende vraag (R.v.O. art. 66, 5)

Dringende vraag van de heer J. Valkeniers
tot mevrouw R. Steyaert, Gemeenschaps-
minister van gezin en welzijnszorg, over de
in uitzicht gestelde ontbinding en vereffe-
ning van de VZW Regionaal Revalidatie-
centrum en de mogelijke gevolgen ervan
voor de door deze VZW beheerde revalida-
tiecentra, blz. 772

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1983
- 8 (1982-1983)-Nrs. 1 (+ Bijlagen I tot
VII) tot 11
- 7 (1982-1983)-Nr. 1 (Algemene toelich
ting)

Artikelsgewijze bespreking (Voortzet-
ting), blz. 773

Sprekers : de heren J. Van Elewyck, J.
Somers, L. De Grève, G. Geens, Voor-
zitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van economie en
werkgelegenheid, H. De Loor

Hoofdelijke stemming, blz. 804
Sprekers : de heren A. De Beul, R. De
Wulf, Gemeenschapsminister van ge-
zondheidsbeleid

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van, het Vlaams Fonds voor de bouw van
Ziekenhuizen en Medisch-Sociale Instel-
lingen
- 178 (1982-1983)-Nrs. 1 en 2

Hoofdelijke stemming, blz. 806

Voorstel van decreet van de heer P. Breyne
c.s. houdende wijziging van het decreet
van 7 december 1976 betreffende de toe-
kenning van weddetoelagen voor sport-
functionarissen belast met de animatie en
die werkzaam zijn in erkende gemeentelij-
ke sportcentra die de sport en de sportieve
vrijetijdsbesteding in de Nederlandstalige
Gemeenschap bevorderen
- 100 (1981-1982)-Nrs. 1 en 2

Hoofdelijke stemming, blz. 807

Interpellaties (R.v.O. art. 67)

Interpellatie van de heer J. Nutkewitz tot
de heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van leefmilieu, waterbeleid en onder-
wijs, over de onzekere toekomst van het
Nationaal Hoger Instituut voor Schone
Kunsten te Antwerpen, blz. 808

Interpellatie van de heer W. Peeters tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onderwijs,
en tot de heer M. Galle, Gemeenschaps-

minister van binnenlandse aangelegenhe-
den, over het achterhouden van de resulta-
ten van het onderzoek dat door de Provin-
ciale Dienst voor de Bescherming van het
Leefmilieu van de provincie Oost-Vlaan-
deren werd verricht omtrent het gehalte
aan zware metalen in bodem, stof en plan-
ten in de fusiegemeenten
Kruibeke-Bazel-Rupelmonde, blz. 811

Interpellatie van de heer L. Vanvelthoven
tot de heer J. Lenssens, Gemeenschapsmi-
nister van leefmilieu, waterbeleid en on-
derwijs en tot de heer De Wulf, Gemeen-
schapsminister van gezondheidsbeleid,
over de grondwater- en
bodemvervuiling door zware metalen in
Noord-Limburg, blz. 817

Sprekers : de heren L. Vanvelthoven,
F. Geyselings, J. Gabriels, J. Lenssens,
Gemeenschapsminister van leefmi-
lieu, waterbeleid en onderwijs, R. De
Wulf, Gemeenschapsminister van ge-
zondheidsbeleid

Interpellatie van de heer E. Beysen tot de
heer K. Poma, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van cultuur, over de onderbreking
van het Librado-programma ten gevolge
van een vakbondsactie op 22 april 1983 en
de toepassing van het omroepdecreet, blz,
827

Interpellatie van de heer C. Moors, tot de
heer G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
economie en werkgelegenheid, over de so-
ciaal-economische toestand in Limburg en
het uitwerken van een noodplan, blz. 831

Sprekers : de heren C. Moors, R.
Van-dekerckhove, G. Geens,

Voorzitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van economie en

werkgelegenheid

Interpellatie van de heer F. Geyselings tot
de heer G. Geens, Gemeenschapsminister
van economie en werkgelegenheid, tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsminis-
ter van ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud, en tot de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs, over
de exploitatie van openlucht- zand- en
grindgroeven op Vlaams grondgebied, de
bestaande onwettelijke ordening, het leef-
milieu en het waterbeleid, blz. 834

Regeling van de werkzaamheden, blz. 840

Bijlage
Begrotingstabel, blz. 841

Nr. 25 28 juni 1983
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 983

Ingekomen stokken, blz. 983

Boodschap
Commissie Nederlandse Taalunie, blz.

984

Onderzoek naar die taalgroep, blz. 984

Samenstelling van commissies, blz. 984

Motie voorgesteld door de heer J. Van Ele-
wyck betreffende een belangenconflict
naar aanleiding van het bij de Kamer van
Volksvertegenwoordigers ingediend
Wetsontwerp houdende aanpassing van
de wettelijke opdracht aan de Nationale
Kas voor Beroepskrediet en van het bij de
wet van 4 augustus 1978 tot economische
heroriëntering opgericht Participatie-
fonds, ten einde de toegang van de kleine
en middelgrote ondernemingen en van de
zelfstandigen tot het risicodragend kapi-
taal te bevorderen, stuk Kamer van Volks-
vertegenwoordigers 696 (1982-1983) - Nr.
1
- 214 (1982-1983)-Nr. 1

Bespreking, blz. 985 '
Sprekers : de heren J. Van Elewyck, P.
Van Grembergen, M. Capoen

Motie voorgesteld door de heren G. Ver-
haegen, L. De Grève, J. Van Elewyck en P.
Van Grembergen betreffende een belan-
genconflict naar aanleiding van het bij de
Conseil de la Communauté francaise inge-
diend voorstel van decreet „concernant les
diplömes et certificats requis pour
enseig-ner", CCF - stuk 97 (1982-1983)
- N° 1
- 215 (1982-1983)-Nr. 1

Bespreking, blz. 986

Dringende vragen (R.v.O. art. 66,5)

Dringende vraag van mevrouw J. de
Loo-re-Raeymaekers tot de heer K. Poma,
Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
cultuur, over de samenstelling van de
Raad voor de Nederlandse Taal en
Letteren van de Nederlandse Taalunie,
blz. 987

Dringende vraag van de heer J. Van Ele-
wyck tot de heer G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van economie en werkgelegen-
heid, over het in uitzicht gestelde faillisse-
ment van de NV Boomse Metaalwerken,
blz. 988

Dringende vraag van de heer F. Willockx
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van economie en werkgelegenheid,
over de verdere procedure na de bekend-
making van het herstructureringsplan
voor het bedrijf Nobels-Peelman te
Sint-Niklaas, blz. 988

Dringende vraag van de heer D. Vervaet
tot de heer K. Poma, Vice-Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over de subsidiëring
van de Brusselse Raad voor het Leefmi-
lieu, blz. 989

Dringende vraag van de heer D. Vérvaet
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tot de heer Akkermans, Gemeenschaps-
minister van ruimtelijke ordening, landin-
richting en natuurbehoud, over zijn voor-
nemen het tracé van de snelweg
Pecq-Ar-mentières uit het Gewestplan
Ieper-Pope-ringe te schrappen en de
verklaring daaromtrent van de Minister
van Openbare Werken in de Kamer van
Volksvertegenwoordigers op 22 juni
1983, blz. 989

Dringende vraag van de heer J. Ansoms
tot de heer P. Akkermans,
Gemeenshaps-minister van ruimtelijke
ordening, landinrichting en
natuurbehoud, over de aanleg van een
transportzone aan de E10 te Meer, blz. 990

Vragen (R.v.O. art. 66)

Vraag van mevrouw O. Lefeber tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs, over
de door de kerncentrale van Doel voortge-
brachte waterdampwolken en de gevolgen
daarvan voor bevolking en landbouw, blz.
991

Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
K. Poma, Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
cultuur, over het uitblijven van een Media-
raad en van de nota van de Vlaamse Exe-
cutieve inzake het mediabeleid, blz. 992

Vraag van de heer A. De Beul tot de heer
K. Poma, Vice Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
cultuur, over de oprichting van het Vlaam-
se Commissariaat-generaal voor toerisme,
blz. 992

Vraag van mevrouw O. Lefeber tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs, over
de aantasting van de bomen te
Beren-drecht en te Zandvliet door
fluor-water-stof, een mogelijke
gelijkaardige besmetting van
plantengroei alsmede van landbouw- en
veeteeltprodukten en de gevolgen
daarvan voor de bevolking, blz. 993

Vraag van mevrouw O. Lefeber tot de heer
J. Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs, over
de gasontsnapping bij de firma Bayer te
Antwerpen, het daardoor opgeleverde ge-
vaar en de veiligheidsmaatregelen ter za-
ke, blz. 993

Vraag van de heer D. Vervaet tot de heer J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs, over
recente industriële vervuiling in de Ant-
werpse havenzone, blz. 994

Vraag van de heer D. Vervaet tot de heer P.
Akkermans, Gemeenschapsminister van
ruimtelijke ordening, landinrichting en
natuurbehoud, en tot de heer K. Poma, Vi-
ce-Voorzitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van cultuur, over
de toepassing van de wet van 12 augustus
1911 tot het behoud van de schoonheid
der landschappen, blz. 995

Ontwerp van decreet houdende oprichting

van de instelling Vlaamse Maatschappij
van Waterbedeling
- 199 (1982-1983) - Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking, blz. 995
Sprekers : de heren T. Kelchtermans,
verslaggever ; E. Desutter, J. Somers,
J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onder-
wijs

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1004
Sprekers : de heren E. Desutter, J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs ;
C. Marchand

Dringende vraag (R.v.O. art. 66,5)
Dringende vraag van de heer J. Valkeniers
tot de heer G. Geens, Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschapsmi-
nister van economie en werkgelegenheid;
tot de heer K. Poma, Vice-Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur; tot de heer J. Lens-
sens, Gemeenschapsminister van leefmi-
lieu, waterbeleid en onderwijs ; tot me-
vrouw R. Steyaert, Gemeenschapsminis-
ter van gezin en welzijnszorg en tot de heer
R. De Wulf, Gemeenschapsminister van
gezondheidsbeleid, over de start van de
negen DAC-typeprojecten, blz. 1007

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1008

Nr. 26 28 juni 1983
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1009

Voorstel van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1009

Voorstel van resolutie van de heren V.
An-ciaux, E. Beysen, N. De Batselier en J.
Du-pré betreffende het industrieel beleid
voor Vlaanderen
- 210 (1982-1983)-Nrs. 1 en 2

Bespreking, blz. 1009
Sprekers : de heren E. Beysen, verslag-
gever, V. Anciaux, N. De Batselier, L.
Dhoore, mevrouw M. Van
Puym-broeck, de heren O. Van
Ooteghem, G. Geens, Voorzitter van
de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van economie
en werkgelegenheid, P. Van
Grembergen

Werkingsbegroting van de Raad
Beraadslaging en stemmingen, blz. 1025

Vaste Nationale Cultuurpactcommissïe
Benoeming van een vast en een plaatsver-
vangend lid, blz. 1025

Samenstelling van een Commissie
Wijziging onder de plaatsvervangende le-
den, blz. 1026

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van de instelling Vlaamse Maatschappij
voor Watervoorziening
- 199 (1982-1983)-Nrs. 1 en 2

Hoofdelijke stemming, blz. 1026
Spreker : de heer V. Anciaux

Voorstel van resolutie van de heren V. An-
ciaux, E. Beysen, N. De Batselier en J.
Du-pré betreffende het industrieel beleid
voor Vlaanderen

Hoofdelijke stemmingen, blz. 1027
Sprekers : de heren V. Anciaux, F.
Vansteenkiste, J. De Seranno, H.
Schiltz, Gemeenschapsminister voor
financiën en begroting.

Motie voorgesteld door de heren G.
Ver-haegen, L. De Grève, J. Van Elewyck
en P. Van Grembergen betreffende een
belangenconflict naar aanleiding van het
bij de Conseil de la Communauté
francaise ingediend voorstel van decreet
„concernant les diplömes et certificats
requis pour ensei-gner", CCF-stuk 97
(1982-1983)-N° 1
- 215 (1982-1983)-Nr. 1

Hoofdelijke stemming, blz. 1029

Interpellaties (R.v.O. art. 67)

Interpellatie van de heer L. Hancké tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onderwijs,
over de uitvoering van het sluitingsplan
voor de stortplaatsen in de Rupelstreek,
blz. 1030

Sprekers : de heren L. Hancké, F. Gey-
selings, D. Vervaet

Interpellatie van de heer L. Dierickx tot de
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminister
van leefmilieu, waterbeleid en onderwijs,
over de afvalverwijdering in de provincie
Antwerpen, blz. 1033

Sprekers : de heren L. Dierickx, J.
Lenssens, Gemeenschapsminister van
leefmilieu, waterbeleid en onderwijs,
L. Hancké, F. Geyselings, D. Vervaet

Interpellatie van de heer J. Valkeniers tot
mevrouw R. Steyaert, Gemeenschapsmi-
nister van gezin en welzijnszorg, over de
oprichting van een Vlaams Werk voor
Kin-derwelzijn, blz. 1040

Sprekers : de heer J. Valkeniers, me-
vrouw R. Steyaert, Gemeenschapsmi-
nister van gezin en welzijnszorg

Interpellatie van de heer D. Vervaet tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsmini-
ster van ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud, en tot de heer K.
Poma, Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
cultuur, over de schending van het natuur-
gebied Het Broek te Willebroek-Blaasveld
en over de veelvuldige inbreuken op de
wet van 29 maart 1962 houdende de orga-
nisatie van de ruimtelijke ordening en van
de stedebouw, de wet van 12 juli 1973 op
het natuurbehoud, het decreet van 2 juli
1981 betreffende het beheer van afvalstof-
fen en de organieke wet van 14 juli 1976
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betreffende de overheidsopdrachten voor
aanneming van werken, leveringen en
diensten

Interpellatie van de heer D. Vervaet tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsminis-
ter van ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud, en tot de heer K.
Poma, Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister van
cultuur, over de systematische natuur-
schendingen, onder meer door het aanleg-

gen van een golfterrein, in een natuurge-
bied te 's Gravenwezel en een mogelijke
bescherming van het betrokken gebied

Interpellatie van de heer D. Vervaet tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsmini-
ster van ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud, over de ophopin-
gen van moerasgrond in Grimbergen en de
ombuiging van 20 tot 30 hectare bosgrond
tot landbouwgrond in Meer

Sprekers : de heren D. Vervaet, P. Ak-

kermans, Gemeenschapsminister van
ruimtelijke ordening, landinrichting
en natuurbehoud, F. Geyselings, J. De
Mol

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1052

Vakantiewensen, blz. 1052

Regeling van de werkzaamheden, blz.

1052

Omslag 5



23e vergadering Woensdag 1 juni 1983 
Morgenvergadering 

VOORZITTER : de heer J. Pede 

— De notulen van de jongste vergade-
ring worden ter tafel gelegd. 

— De vergadering wordt geopend om 10 
uur. 

De Voorzitter : Dames en h —én, de 
vergadering is geopend. 

BERICHTEN VAN VERHINDERING 

G. Marmenout, J. Vandermarliere ; 
gezondheidsrédenen. 

E. Cuvelier, A. d'Alcantara, A. Ste-
verlynck ; buitenslands. 

H. Boel, H. Knuts, W. Kuijpers, H. 
Rubens, G. Temmerman, L. Van den 
Brande, J. Wyninckx ; ambtsverplich-
tingen. 

VOORSTELLEN VAN DECREET 

Indiening en verwijzing 

De Voorzitter : De volgende voorstel-
len van decreet werden ingediend : 

— Voorstel van decreet van de heer C. 
De Clercq c.s. houdende oprich-
ting, beheer en werking van, alsme-
de toezicht op publiekrechtelijke 
culturele instellingen ressorterend 
onder de bevoegdheid van de 

Vlaamse Gemeenschap — 201 
(1982-1983)-Nr. 1. 
Verwezen naar de Commissie voor 
financiën en begroting. 

— Voorstel van decreet van de heer L. 
Van den Bossche c.s. houdende re-
geling van de huurovereenkomst 
voor sociale woningen — 202 (1982-
1983)-Nr. 1. 
Verwezen naar de Commissie voor 
huisvesting. 

— Voorstel van decreet van de heer L. 
Dhoore c.s. houdende invoering 
van een nieuwe arbeidsorganisatie 
— 203 (1982-1983)-Nr. 1. 
Verwezen naar de Commissie voor 
economisch, tewerkstellings- en 
energiebeleid. 

— Voorstel van decreet van de heer P. 
Peeters houdende verplichting tot 
mededeling van het nieuw adres 
aan de Nederlandse Commissie 
voor de Cultuur van de Brusselse 
Agglomeratie door het uitschrij-
vend gemeentebestuur bij verhui-
zing van een inwoner naar een ge-
meente in de Brusselse agglomera-
tie — 204 (1982-1983)-Nr. 1. 
Verwezen naar de Commissie voor 
binnenlandse aangelegenheden. 

— Voorstel van decreet van de heer J. 
Van Elewyck c.s. houdende oprich-
ting van een instelling van open-
baar nut genaamd „De Philharmo-
nie van Vlaanderen" — 206 (1982-
1983)-Nr. 1. 
Verwezen naar de Commissie voor 
culturele aangelegenheden en pe- 
dagogische en didactische vorming. 

Intrekking 

De Voorzitter : De volgende voorstel- 
len van decreet werden ingetrokken : 

— Voorstel van decreet van de heer J. 
Van Boxelaer c.s. houdende wijzi-
ging van enerzijds artikel 7 van het 
koninklijk besluit van 25 augustus 
1980 tot instelling, voor het Vlaam-
se Gewest, van bouwpremies voor 
het oprichten of het verwerpen van 
nieuwe woningen, gewijzigd bij het 
besluit van de Vlaamse Executieve 
van 31 maart 1982, en anderzijds ar-
tikel 6 van het besluit van de 
Vlaamse Executieve van 28 april 
1982 tot instelling, voor het Vlaam-
se Gewest, van voordelen voor de 
sanering van ongezonde woningen 
— 170 (1982-1983)-Nr. 1. 

— Voorstel van decreet van de heer J. 
Gabriels houdende de ingebruik-
neming van onbezette industrie-
gronden voor de landbouw — 50 
(1981-1982)-Nr. 1. 

ADVIEZEN VAN DE RAAD VAN STA- 
'tE  

Indiening en verwijzing 

De Voorzitter : De volgende adviezen 
van de Raad van State werden inge-
diend : 

— Advies van de Raad van State over 
het ontwerp van decreet houdende 
het statuut van de reisbureaus —
192 (1982-1983)-Nr. 3. 

Vlaamse Raad 
Handelingen Nr. 23 
1 juni 1983 

Berichten van verhindering 
Ingekomen stukken 	 731 



Voorzita e 

Verwe ze n naar :de Commissie voor 
culturele aangelegenheden en pe- 
dagogische en didactische vorming. 

dvies van de Raad van State over 
het  voorstel van decreet van de heer 

Temmerman c.s. houdende ra-
tionalisering van het ambtsgebied 
van de intercommunale verenigin-
gen voor de distributie van elektri-
citeit, gas, TV- en FM-signalen —
109 (1981-1982)-Nr. 3. 
Verwezen naar de Commissie voor 
binnenlandse aangelegenheden. 

— Advies van de Raad van State over 
het voorstel van decreet van de heer 
E. Desutter houdende bijzondere 
bepalingen inzake de beheersvorm 
van de gemeentelijke diensten van 
openbaar nut in de gemeenten die 
betrokken zijn bij de samenvoegin-
gen, aanhechtingen en wijzigingen 
van grenzen van de gemeenten —
155 (1982-1983)-Nr. 1. 
Verwezen naar de Commissie voor 
binnenlandse aangelegenheden. 

— Advies van de Raad van State over 
het ontwerp van decreet houdende 
oprichting van de Vlaamse Dienst 
voor Arbeidsbemiddeling en Be-
roepsopleiding — 186 (1982-1983)-
Nr. 1. 
Verwezen naar de verenigde Com-
missies voor culturele aangelegen-
heden en pedagogische en didacti-
sche vorming en voor economisch, 
tewerkstellings- en energiebeleid. 

VERSLAG 

Indiening 

De Voorzitter : Het volgende verslag 
werd ingediend : 

— Verslag van de heer G. Anthuenis 
namens de Commissie voor ge-
zondheidsbeleid over het ontwerp 
van decreet houdende de oprich-
ting van het Vlaams Fonds voor de 
Bouw van Ziekenhuizen en Me-
disch-Sociale Instellingen — 178 
(1982-1983)-Nr. 1. 

AANVULLEND VERSLAG 

Indiening 

De Voorzitter Het volgende aanvul-
lende verslag werd ingediend : 

— Aanvullend verslag van de heren C. 
De Clercq en F. Vermeiren namens 
de Commissie voor financiën en be-
groting over het ontwerp van de-
creet houdende de begroting van de 
Vlaamse Gemeenschap voor het 
begrotingsjaar  1983 

SAMENSTELLING VAN COMMIS-
SIES 

Wijzigingen onder de vaste en plaats-
vervangende leden 

De Voorzitter : Dames en heren, 

— door de CVP-fractie wordt voorge-
steld in de Commissie voor buiten-
lands beleid de heer Lambert Kelch-
termans als vast lid te vervangen door 
de heer van Wambeke en de heer Van 
Wambeke als plaatsvervangend lid te 
vervangen door de heer Lambert 
Kelchtermans ; 

— door de VU-fractie wordt voorge-
steld in de Commissie voor econo-
misch, tewerkstellings- en energiebe-
leid de heer Desaeyere als vast lid te 
vervangen door de heer Debusseré en 
in de Commissie voor gezondheidsbe-
leid de heer Van Boxelaer als plaats-
vervangend lid te vervangen door de 
heer Vandekerckhove. 

Geen bezwaar ? (Neen) 

Aldus is besloten. 

DRINGENDE VRAAG (R.v.O. art. 66, 
5) 

Dringende vraag van de heer J. Valke- 

niers tot mevrouw R. Steyaert, Ge-
meenschapsminister van gezin en wel-
zijnszorg, over de in uitzicht gestelde 
ontbinding en vereffening van de VZW 
Regionaal Revalidatiecentrum en de 
mogelijke gevolgen ervan voor de door 
deze VZW beheerde revalidatiecentra 

De Voorzitter : De heer Valkeniers 
heeft verzocht zijn dringende vraag 
deze namiddag te mogen stellen. Zij 
zal dus deze namiddag, juist vóór de 
hoofdelijke stemmingen worden ge-
steld. 

VRAGEN (R.v.O. art. 66) 

Vraag van de heer A. De Beul tot de 
heer K. Poma, Vice-Voorzitter van de 
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over de zorgen bij 
de Belgisch-Nederlandse Stichting In-
stituut voor Nederlandse Lexicologie 
wegens het niet-naleven van de be-
leidsafspraken 

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Beul tot 
de heer Poma, Vice-Voorzitter van de 
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over de zorgen 
bij de Belgisch-Nederlandse Stichting 
Instituut voor Nederlandse Lexicolo-
gie wegens het niet-naleven van de 
beleidsafspraken. 

De heer De Beul heeft het woord. 

De heer A. De Beul (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de 
Vice-Voorzitter, dames en heren, in 
een brief hebben de voorzitter en de 
secretaris van het Instituut voor Ne-
derlandse Lexicologie hun bezorgd-
heid uitgesproken over de begroting 
van het Commissariaat-generaal voor 
de internationale culturele samen-
werking. 
Het gaat om de realisering van de be-
leidskeuze waarbij indertijd de 
Vlaamse Minister van cultuur en de 
Nederlandse Minister van onderwijs 
en wetenschappen overeenkwamen 
het Woordenboek der Nederlandse 
Taal te voltooien en werk te maken 
van een taaldatabank ter bestudering 
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De Beul 

van de Nederlandse woordenschat. 
Onderzoekingen en afspraken hebben 
ertoe geleid dat in 1978 het noodzake-
lijk geachte personeelsbestand van 24 
personen werd bereikt. 

De brief stelt dat de voorganger van 
de Minister akkoord ging met deze be-
leidsopties, maar om budgettaire re-
denen een interimperiode van vier 
jaar afsprak waarin de Stichting het 
genoemde niveau zou aanhouden. In-
tussen zou Vlaanderen proberen op 
de afgesproken verdeelsleutel — 1/3 
Vlaanderen, 2/3 Nederland — uit te 
komen. Van Nederlandse zijde was 
men bereid gedurende ten hoogste 
vier jaar, méér te betalen dan 2/3 deel. 
In feite heeft dus de Nederlandse Mi-
nister van onderwijs en wetenschap-
pen vier jaar lang een groot deel van 
de Vlaamse bijdrage betaald. De hui-
dige Nederlandse Minister stelt nu 
dat hij daarmee niet kan doorgaan. 

Het Instituut voor Nederlandse Lexi-
cologie is een wetenschappelijke on-
derneming met een deugdelijke plan-
ning en produktieschema's die met-
terdaad gerealiseerd worden. Het In-
stituut mag geen voorwerp zijn van 
begrotingsonduidelijkheid. 

In hoeverre wenst de geachte Minis-
ter de beleidsafspraken van zijn voor-
ganger te honoreren ? 

De Voorzitter : De heer Poma, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, G emeenschapsminister van cul-
tuur, heeft het woord. 

Minister K. Poma (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga's, het Instituut voor Nederlandse 
Lexicologie ressorteert in de begro-
ting van het Commissariaat-Generaal 
voor de Internationale Culturele Sa-
menwerking onder het artikel 534 
„Uitstraling van de Nederlandse Let-
teren". Op dit artikel staat 40 miljoen 
ingeschreven. Met deze 40 miljoen 
moeten verschillende grote instellin-
gen in Nederland en projecten die sa-
men met Nederland worden uitge-
voerd, betoelaagd worden. Ik citeer 
hier enkele : de lectoraten, de cursus-
sen en stages Nederlands in Vlaande-
ren, de Conferentie der Nederlandse 
letteren, de Stichting voor Vertaling, 

het centrum voor Bibliografie van de 
Neerlandistiek, de Taalunie en de 
Stichting Instituut voor Nederlandse 
Lexicologie. 

Het geachte lid zal begrijpen dat het 
voor mij, in deze budgettaire omstan-
digheden, onmogelijk is de toelage 
aan één instituut te verhogen van 15 
tot 22 miljoen, zijnde 7 miljoen frank. 
Tevens wens ik zijn aandacht te vesti-
gen op het feit dat ik in 1982 de subsi-
dies aan het Instituut voor Nederland-
se Lexicologie reeds heb verhoogd 
met 1,4 miljoen frank. 

Het Instituut voor Nederlandse Lexi-
cologie heeft een begroting voor 1983 
gemaakt, waarin zij drie mogelijkhe-
den vooropstellen : 

1. De Staf van de „Thesaurus" wordt 
van 8,5 personeelsleden opgetrokken 
naar 12. De Vlaamse bijdrage zou in 
dat geval 21 miljoen frank bedragen. 

2. De Staf van de „Thesaurus" zou op 
het huidig peil blijven en de Vlaamse 
bijdrage zou 20 miljoen frank bedra-
gen. 

3. Er zou bezuinigd worden over de 
drie afdelingen zijnde : 
— de algemene dienst 
— het woordenboek van de Neder-
landse Taal 
— de Thesaurus 

De Vlaamse bijdrage zou dan 14 mil-
joen frank bedragen. 

Mijn optie is de derde mogelijkheid, 
wat kan gerealiseerd worden binnen 
onze vooropgestelde som. 

Het huidig personeelsbestand van het 
Instituut bestaat uit 48 mensen, waar-
van sommigen part-time werken. De-
ze 48 werknemers bestaan uit 42 Ne-
derlanders en 6 Vlamingen, wat neer-
komt op 12,5 % voor Vlaanderen. Ge-
zien het hoge bedrag dat Vlaanderen 
betaalt aan het Instituut, vind ik dit 
een uiterst laag percentage. 

De derde optie zal tot gevolg hebben 
dat een aantal van deze personeelsle-
den zullen afvloeien. 

Tot slot zou ik nog willen stellen dat 
de Vlaamse Executieve op 17 mei 
1983 besliste de begroting van het 
Commissariaat-Generaal voor de In- 

ternationale Culturele Samenwerking 
met 10 miljoen te verlagen. 

Mijn voorganger had om budgettaire 
redenen een interimperiode van vier 
jaar afgesproken, waarna de verdeel-
sleutel 1/3 Vlaanderen - 2/3 Neder-
land zou worden hersteld. Deze inte-
rimperiode is nu afgelopen, maar de 
budgettaire situatie waarin wij ons nu 
bevinden is nog veel slechter dan vier 
jaar geleden. Bovendien ben ik niet in 
kennis van een geschreven protocol 
tussen mijn voorganger of ICB ener-
zijds en de Nederlandse partner an-
derzijds. 

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 

Vraag van de heer A. De Beul tot de 
heer K. Poma, Vice-Voorzitter van de 
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps; 
minister van cultuur, over de precaire 
toestand van het Centrum voor de Bi-
bliografie van de Neerlandistiek 

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Beul tot 
de heer Poma, Vice-Voorzitter van de 
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over de precaire 
toestand van het Centrum voor de Bi-
bliografie van de Neerlandistiek. 

De heer De Beul heeft het woord. 

De beer A. De Beul (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de 
Minister, dames en heren, geachte 
collega's, opnieuw worden wij opge-
schrikt door een bericht dat de indruk 
wekt dat de Nederlandse taal en cul-
tuur er in het autonome Vlaanderen 
slechter aan toe zijn dan eertijds in het 
unitaire België. 

Naar verluidt is ditmaal het Centrum 
voor de Bibliografie van de Neerlan-
distiek in levensgevaar. Een krant 
schreef dat dit Centrum zo weinig toe-
lagen krijgt, dat zijn werking onmoge-
lijk wordt. Het betreft hier nochtans 
een hoog aangeschreven wetenschap-
pelijke instelling die nu al bijna 15 
jaar onder de hoede van de Conferen-
tie der Nederlandse Letteren, samen- 
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De Beul 

werkt met een gelijkaardige instelling 
in Den Haag. Volgens dit krantebe-
richt is het Commissariaat-generaal 
voor de internationale culturele sa-
menwerking niet ingegaan op de 
vraag van de Conferentie der Neder-
landse Letteren om een krediet ter be-
schikking te stellen, dat het mogelijk 
maakt de werking gewoon voort te 
zetten. Door de werkzaamheden van 
het Centrum voor de Bibliografie van 
de Neerlandistiek ontstonden er zeer 
nuttige publikaties. 

Is het werkelijk de bedoeling van de 
geachte Minister ook hieraan een ein-
de te maken ? 

De Voorzitter : De heer Poma, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van cul-
tuur, heeft het woord. 

Minister K. Poma (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga's, in antwoord op deze vraag kan ik 
het geachte lid mededelen dat ik zeer 
recent met bijzondere aandacht dit 
dossier heb laten bestuderen. Het 
Centrum voor de Bibliografie van de 
Neerlandistiek is een vzw, gevestigd 
in de Koninklijke Bibliotheek. Dit 
Centrum geeft, in samenwerking met 
Nederland, de „Bibliografie van de 
Nederlandse taal en letterkunde" uit. 

Daartoe had dit centrum in het verle-
den de bekende bibliografe mejuf-
frouw Hilda Van Assche in dienst, die 
gedetacheerd was uit het onderwijs. 
Sinds haar oppensioenstelling op 1 
oktober 1982 werd in haar vervanging 
voorzien door de aanstelling van doc-
torandus Marc De Schepper, wiens sa-
laris thans uiteraard integraal ten laste 
valt van het Centrum. 

Tot op heden is dit Centrum inder-
daad één van de goedwerkende 
Noord-Zuid initiatieven, onder de be-
scherming van de Algemene Confe-
rentie der Nederlandse Letteren. 

In 1981 werd aan vermeld centrum 
door het voormalig ICB — Inter-Cul-
turele Betrekkingen — 900.000 frank 
uitgekeerd. 

In 1982 werd door ICB en ICS samen, 
gelet ook op de reeds eerder geciteer- 

de vervanging, 1.273.750 frank toege-
kend. 

Het is inderdaad juist, dat gelet op de 
dwingende budgettaire beperkingen 
waarmee het Commissariaat-Gene-
raal voor Internationale Culturele Sa-
menwerking thans moet afrekenen, 
oorspronkelijk 1,3 miljoen werd voor-
opgesteld. 

Ik kan u mededelen dat ik dit dossier 
als een prioritair dossier beschouw en 
de nodige maatregelen zal nemen 
om : 

1. aan deze instelling een voorschot 
uit te keren op de werkingskosten 
1983 ; 

2. een subsidie te verstrekken die de 
continuïteit van het initiatief garan-
deert. 

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 

Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de 
heer K. Poma, Vice-Voorzitter van de 
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over een mogelij-
ke wijziging in de bevoegdheid van het 
Commissariaat-generaal voor de inter-
nationale culturele sa enwerking 

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Suykerbuyk 
tot de heer Poma, Vice-Voorzitter van 
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van cultuur, over een 
mogelijke wijziging in de bevoegd-
heid van het Commissariaat-generaal 
voor de internationale culturele sa-
menwerking. 

De heer Suykerbuyk heeft het woord. 

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, collega's, kan de Mi-
nister de precieze draagwijdte mede-
delen van de door de Executieve ge-
nomen beslissing om het Commissa-
riaat-generaal voor de internationale 
culturele samenwerking om te vor-
men tot een dienst die met de uitvoe-
ring van het gehele buitenlands beleid 
van de Vlaamse regering zou worden 

belast ? 

Als een beslissing in die richting is ge-
nomen, zou een decreet, ertoe strek-
kend de bevoegdheden van het huidig 
Commissariaat-generaal te wijzigen 
en uit te breiden moeten tot stand ko-
men. Heeft de Executieve de bedoe-
ling een wijzigingsdecreet aan de 
Raad voor te leggen ? 

De beslissing van de Executieve ver-
baast des te meer daar tijdens de be-
grotingsbespreking gepleit werd om 
het huidige Commissariaat-generaal 
momenteel op het gebied van de in-
ternationale culturele samenwerking 
zijn waarde te laten bewijzen, zonder 
verdere taakuitbreiding. 

De Executieve heeft op dat ogenblik 
van initiatieven in de zin van een ver-
ruimde bevoegdheid in alle talen ge-
zwegen. 

De Voorzitter : De heer K. Poma, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van cul-
tuur heeft het woord. 

Minister K. Poma (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, in antwoord op deze vraag kan ik 
het geachte lid het volgende medede-
len. 

Op 27 april 1983 besliste de Vlaamse 
Executieve dat het huidig Commissa-
riaat-generaal voor de internationale 
culturele samenwerking geherstruc-
tureerd zal worden tot het instrument 
waarlangs de Vlaamse Gemeenschap 
zich in al haar geledingen naar het 
buitenland toe zal manifesteren. 

De inhoudelijke aspecten van het op-
treden van de Vlaamse Gemeenschap 
zullen voorbereid worden door de be-
trokken bestuursentiteiten. De hier-
uit voortvloeiende voorstellen moe-
ten dan door het bevoegde lid van de 
Executieve ter goedkeuring worden 
overgemaakt aan een „Vlaams Minis-
tercomité voor Buitenlands Beleid". 
In dit Ministercomité zullen alle le-
den van de Vlaamse Regering zetelen, 
onder voorzitterschap van de Ge-
meenschapsminister belast met de 
coordinatie van de internationale be-
trekkingen. 
De taak van dit comité is te zorgen 
voor een optimale coordinatie van het 
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Poma 

buitenlands beleid. De geherstructu-
reerde parastatale zal belast worden 
met het behartigen van de praktische 
en materiële organisatie van het bui-
tenlands optreden en met de uitvoe-
ring van de door het Ministercomité 
getroffen beslissingen. Aldus zou het 
Commissariaat-generaal impliciet 
een organisatorische, logistieke en be-
geleidingsfunctie krijgen. 

Binnen het Commissariaat-generaal 
zal een programmeringscomité wor-
den opgericht bestaande uit de vol-
gende Vlaamse ambtenaren : 

— de Secretaris-generaal van het Mi-
nisterie van de Vlaamse Gemeen-
schap ; 

— de leidende ambtenaren van de ver-
scheidene bestuursentiteiten ; 

— de leidende ambtenaren van de an-
dere Vlaamse Overheidsinstellingen 
die raakpunten hebben in verband 
met het Vlaams Buitenlands Beleid. 

Om al deze beslissingen te kunnen 
realiseren moet het decreet van 8 juni 
1980 tot oprichting van een instelling 
van openbaar nut genaamd het Com-
missariaat-generaal voor de interna-
tionale culturele samenwerking van 
de Nederlandse Cultuurgemeenschap 
in België gewijzigd worden. Er zal dus 
een ontwerpdecreet bij de Vlaamse 
Raad worden ingediend. 

Tijdens de begrotingsbespreking in 
de openbare vergadering van de 
Vlaamse Raad op 19 april 1983 heb ik 
inderdaad gezegd dat ik niet wenste 
dat de taken van het huidige Commis-
sariaat-generaal voor de internationa-
le culturele samenwerking zouden 
worden uitgebreid. Het internationaal 
cultureel beleid is en blijft één van 
mijn hoofdbekommernissen en bijge-
volg kon ik mij moeilijk aansluiten bij 
het advies van de „Stuurgroep Buiten-
lands Beleid" die voorstelde de inhou-
delijke activiteiten van het huidige 
Commissariaat-generaal over te heve-
len naar drie verschillende verticale 
besturen van het Ministerie van de 
Vlaamse Gemeenschap. 

Ik geloof dat deze splitsing de eenheid 
van het internationaal cultureel be- 
leid zou bedreigen. De uitvoering van 

onze 47 culturele akkoorden vereist, 
mijns inziens, een gespecialiseerde 
aanpak door één gespecialiseerde 
dienst. 

Ik ben tevreden te kunnen melden dat 
de Vlaamse Executieve zich bij deze 
zienswijze heeft aangesloten. 

Inderdaad, ter vergadering van 27 ap-
ril 1983 verklaarde de Executieve zich 
akkoord met de voormelde overheve-
ling waarbij deze diensten „zullen op-
genomen worden in één dienst belast 
met de inhoudelijke aspecten van de 
internationale culturele samenwer-
king". 

Vermits de mogelijke wijziging in elk 
geval op decretale wijze moet geschie-
den, zal het de Vlaamse Raad zijn die 
het laatste woord heeft. 

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 

Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de 
heer J. Lenssens, Gemeenschapsminis-
ter van leefmilieu, waterbeleid en on-
derwijs, over de vestiging van een afval-
verwerkend bedrijf tussen Lillo en Sta-
broek 

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Suykerbuyk 
tot de heer Lenssens, Gemeenschaps-
minister van leefmilieu, waterbeleid 
en onderwijs, over de vestiging van 
een afvalverwerkend bedrijf tussen 
Lillo en Stabroek. 

De heer Suykerbuyk heeft het woord. 

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, waarde 
collega's, de mededeling als zou de 
Executieve hebben beslist tot oprich-
ting, op de Hoge Maey tussen Lillo en 
Stabroek, van een afvalbedrijf be-
stemd voor de verwerking van gevaar-
lijke industriële afvalstoffen voor het 
ganse Vlaamse Gewest, roept uiter-
aard vragen en reacties op. 

1. Is de lokalisatie definitief en wor-
den de betrokken lokale overheden in 
het overleg betrokken ? 

2. De lokalisatie is zeker voorwerp ge- 

weest van studie. Om welke reden 
werd de Hoge Maey als vestigings-
plaats in aanmerking genomen. Wer-
den andere vestigingsplaatsen over-
wogen, zo ja, welke ? 

3. Op welke wijze zal de financiering 
verlopen ? De privé-sector zou bij dit 
initiatief betrokken worden. Welke 
aanduidingen of contacten bestaan er 
op dit ogenblik om de belangrijkheid 
van de privé-inbreng te taxeren, als-
mede het rendement ? 

4. Zijn er studies gebeurd in verband 
met de veiligheidsmaatregelen en 
door wie ? Tot welk besluit komen de-
ze studies ? 

5. Is dit project niet van zulk belang 
dat een toelichting daarover in de 
Commissie voor leefmilieu en water-
beleid nuttig zou zijn ? Is de Minister 
daarvoor ter beschikking ? 

De Voorzitter :De heer Lenssens, Ge-
meenschapsminister van leefmilieu, 
waterbeleid en onderwijs, heeft het 
woord. 

Minister .1. Lenssens (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, de Vlaamse Executieve heeft op 
mijn voorstel op 27 april 1983 princi-
pieel beslist wat volgt. 

Ten eerste, één centrale inrichting 
voor de verwijdering en verwerking 
van giftig en gevaarlijk industrieel af-
val in het Vlaamse Gewest op te rich-
ten. 

Ten tweede, deze inrichting in te 
planten in de omgeving van de stad 
Antwerpen. 

Er werd dus vooralsnog geen concrete 
plaats aangeduid. De Openbare Af-
valstoffenmaatschappij voor het 
Vlaamse Gewest heeft in deze context 
opdracht gekregen onderhandelingen 
te voeren met de mogelijke betrokken 
instanties ten einde de beste inplan-
tingsplaats te kunnen aanduiden. 

De omgeving van Antwerpen werd 
aangeduid omdat deze subregio het 
zwaartepunt is van de produktie van 
dat soort afvalstoffen dat in de verwij-
deringsinrichting zou dienen ver-
werkt te worden. Door de fabriek daar 
in te planten, vermijdt men overbodig 
en gevaarlijk transport. De motieven 
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Lenssens 

voor de keuze zijn dus van economi-
sche en milieuhygiënische aard. 

Ten derde, betreffende de financie-
ring werd principieel beslist dat een 
gemengd initiatief het meest waarbor-
gen zowel van milieuhygiënische als 
van economische aard biedt. Concre-
te financieringsformules worden nog 
verder onderzocht. 

Ten vierde, vermits het hier gaat om 
een inrichting die vergelijkbaar is met 
een chemisch bedrijf zoals er meerde-
re in de omgeving van Antwerpen ge-
situeerd zijn, zullen gelijkwaardige 
veiligheidsvoorzieningen dienen ge-
troffen te worden. 

In ieder geval is het aan de overheid 
die een exploitatievergunning dient af 
te leveren — normaal de bestendige 
deputatie van de provinciale raad —
voldoende strenge uitbatingsvoor-
waarden op te leggen. Daarnaast is ui-
teraard ook een bouwvergunning no-
dig. 

Ten vijfde, ik ben uiteraard ter be-
schikking van de Vlaamse Raad en 
van de Commissie Leefmilieu om op 
elk ogenblik de vooruitzichten in dit 
dossier toe te lichten. 

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 

Vraag van de heer H. Suykerbuyk tot de 
heer M. Galle, Gemeenschapsminister 
van binnenlandse aangelegenheden, 
over de betwisting omtrent gemeente-
lijke belastinginitiatieven ten voordele 
van werklozen 

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Suykerbuyk 
tot de heer Galle, Gemeenschapsmi-
nister van binnenlandse aangelegen-
heden, over de betwisting omtrent ge-
meentelijke belastinginitiatieven ten 
voordele van werklozen. 

De heer Suykerbuyk heeft het woord. 

De heer H. Suykerbuyk (op de tribu- 
ne) : Mijnheer de Voorzitter, colle- 

ga's, vele gemeenten wensen een be-
lastingsreglement in te stellen hou-
dende vrijstelling van zegelrechten 
en/of vrijstelling van retributierech-
ten op administratieve prestaties en 
zulks in het voordeel van werklozen 
die administratieve bescheiden bij 
het indienen van sollicitaties nodig 
hebben. 

Er zijn provinciebesturen die verwij-
zen naar contacten met de gemeente-
lijke voogdijinstanties, die aan dit ini-
tiatief van de gemeentebesturen voor-
alsnog geen goedkeuring wensen te 
geven. 

Ik verzoek de voogdijminister ter zake 
te willen tussenbeide te komen omdat 
het niet opgaat dergelijke gemeente-
lijke beslissingen met spitsvondige 
discussies over mogelijke discrimina-
ties op te houden, ook wanneer het 
onlangs goedgekeurde decreet-Tem-
merman ter zake van toepassing is. 

De Voorzitter : De heer Galle, Ge- 
meenschapsminister van binnenland- 
se aangelegenheden, heeft het woord. 

Minister M. Galle (op de tribune) : Ik 
heb de eer het geacht lid ter kennis te 
brengen dat bij rondschrijven van 18 
mei 1983 aan de heren Provinciegou-
verneurs richtlijnen in verband met 
de gemeentelijke belastingen en/of 
retributies op de aangifte van admi-
nistratieve stukken werden verstrekt. 

Hierna volgt de tekst van voornoemde 
omzendbrief. 

„Vanuit sociaal oogpunt lijkt het mij 
wenselijk dat de gemeenten vrijstel-
ling toestaan van de gemeentebelas-
ting op de administratieve stukken 
met betrekking tot de bescheiden wel-
ke sommige personen nodig hebben 
wanneer ze voor een betrekking solli-
citeren. 

De vrijstelling mag enkel gelden ten 
voordele van al dan niet uitkeringsge-
rechtigde werklozen, pas afgestudeer-
den, laatstejaarsstudenten, leerlingen 
van het laatste jaar secundair onder-
wijs en werkzoekende personen van 
wie het enig inkomen het bestaansmi-
nimum is. 

De belanghebbende personen zelf 
dienen het bewijs te leveren dat ze 
voor de vrijstelling in aanmerking ko- 

CVP-leden J. Chabert (links) en G. Car-
doen (rechts). Laatstgenoemde onder-
vroeg Gemeenschapsminister M. Galle 
(SP) over zijn onderrichtingen voor het 
opmaken van de gemeentebegrotingen 

men en dat de bescheiden waarvoor 
ze de belastingvrijstelling vragen, bij 
het solliciteren nodig zijn. 

U gelieve, mijnheer de Gouverneur, 
deze onderrichting in het provincie-
blad op te nemen." 

Wat de belasting betreft die onder de 
naam van zegelrecht wordt gevestigd 
op akten, uittreksels en getuigschrif-
ten wordt deze aangelegenheid gere-
geld in het Wetboek der Zegelrechten 
en behoort tot de bevoegdheid van de 
Minister van Financiën. 

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 

Vraag van de heer A. Denys tot de heer 
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse 
Executieve, Gemeenschapsminister 
van economie en werkgelegenheid, 
over „Flanders' Technology"-resulta-
ten voor de T-zones 

De Voorzitter : Aan de orde is de mon- 
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Voorzitter 

delinge vraag van de heer Denys tot 
de heer Geens, Voorzitter van de 
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van economie en werkgele-
genheid, over „Flanders' Technolo-
gy"-resultaten voor de T-zones. 

De heer Denys heeft het woord. 

De heer A. Denys (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, collega's, de beurs „Flanders' 
Technology" was ongetwijfeld een 
groot succes, niet alleen op het vlak 
van het groot aantal aanwezigen maar 
ook op het gebied van de zakelijke 
contacten die er zijn ontstaan. 

Gezien het hoog-technologisch karak-
ter van deze beurs en gezien het feit 
dat in de T-zones slechts bedrijven 
mogen opgericht worden die hoog-
technologische produkten fabriceren, 
had ik graag vernomen of ook, binnen 
het kader van de zakelijke contacten, 
reële aanvragen zijn geweest van be-
drijven die zich in deze T-zones wen-
sen in te planten. 

Ik geloof dat deze vraag ook aan actua-
liteit heeft gewonnen door het feit dat 
vorige week de Minister van economi-
sche zaken in de Kamer van Volksver-
tegenwoordigers heeft verklaard dat 
tegen 15 juni 1983 de Europese Com-
missie een beslissing zou nemen inza-
ke de Vlaamse dossiers en dat waar-
schijnlijk vanaf september 1983 deze 
T-zones zouden kunnen worden opge-
richt. 

De Voorzitter : De heer Akkermans, 
Gemeenschapsvoorzitter van ruimte-
lijke ordening, landinrichting en na-
tuurbehoud heeft het woord. Hij zal 
antwoorden in naam van de Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve. 

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, dames 
en heren, de Vlaamse regering heeft 
zich tijdens „Flanders' Technology" 
voornamelijk toegelegd op het ont-
haal van buitenlandse bezoekers. De-
ze waren hoofdzakelijk geïnteres-
seerd in het leggen van nieuwe zaken-
relaties. Sommigen zochten geschikte 
partners om in Vlaanderen of in het 
buitenland gezamenlijk projecten uit 
te werken. 

De gevraagde informaties door deze 
bezoekers hielden derhalve hoofdza-
kelijk verband met de beurs zelf, maar 
ook wel met het Vlaams overheidsbe-
leid in het raam van de DIRV-cam-
pagne en met de investeringspolitiek 
in het algemeen. 

De belangstelling voor de T-zones 
kwam bij deze gesprekken duidelijk 
tot uiting. Verschillende gesprek-
spartners beschouwden de T-zones 
als een waardevolle alternatieve in-
vesteringsfaciliteit. Gezien deze dis-
cussies doorgaans geen verband hiel-
den met reeds duidelijk uitgewerkte 
investeringsprogramma's, is het voor-
alsnog te vroeg deze belangstelling te 
kwantificeren. 

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 

Vraag van de heer A. Denys tot de heer 
P. Akkermans, Gemeenschapsminister 
van ruimtelijke ordening, landinrich-
ting en natuurbehoud, over de bouw van 
sleufsilo's zonder bouwvergunning 

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Denys tot 
de heer Akkermans, Gemeenschaps-
minister van ruimtelijke ordening, 
landinrichting en natuurbehoud, over 
de bouw van sleufsilo's zonder bouw-
vergunning. 

De heer Denys heeft het woord. 

De heer A. Denys (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de 
Minister, collega's, naar ik vernomen 
heb zou op 16 maart jongstleden er 
binnen de Vlaamse Executieve een 
besluit genomen zijn, waarbij de land-
bouwers zouden toegelaten worden 
om sleufsilo's op te richten, zonder 
hiervoor het advies te moeten inwin-
nen van de diensten van Stedebouw 
en zonder beroep te moeten doen op 
de diensten van een architect. 

Bij mijn weten is dit besluit nog steeds 
niet in het Belgisch Staatsblad ver-
schenen. De lange tijdsspanne tussen 
het nemen van het besluit en de publi-
katie ervan schept grote verwarring in 

de landbouwmiddens, vooral door het 
feit dat sedert geruime tijd in diverse 
tijdschriften gespecialiseerd in de 
land- en tuinbouw van dit besluit mel-
ding werd gemaakt. 

Dit is geen alleenstaand geval. Ook 
andere besluiten nemen lange tijd in 
beslag alvorens gepubliceerd te wor-
den in het Staatsblad. Zijn het de 
diensten van het Staatsblad of deze 
van de ministeriële kabinetten die 
hiervoor verantwoordelijk zijn ? In ie-
der geval moet er op dit vlak een ver-
betering komen. 

Terugkerend tot het probleem van de 
sleufsilo's had ik graag vernomen 
wanneer de landbouwers deze silo's 
kunnen oprichten zonder administra-
tieve verplichtingen ? 

De Voorzitter : De heer Akkermans, 
Gemeenschapsminister van ruimte-
lijke ordening, landinrichting en na-
tuurbehoud, heeft het woord. 

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, dames 
en heren, gevolggevend aan zijn vraag 
kan ik het geachte lid volgende infor-
matie verschaffen. 

Bij besluit van de Vlaamse Executie-
ve van 16 maart 1983 wordt bepaald 
dat bouwaanvragen voor sleufsilo's 
worden vrijgesteld van het advies van 
de gemachtigde ambtenaar, voor zo-
ver deze sleufsilo's niet langer zijn 
dan 25 m, niet breder dan 11 m, en 
niet hoger dan 2 m en voor zover ze 
worden ingepland op 2 m of meer van 
de perceelgrenzen. 

Dit besluit werd overgemaakt aan het 
Ministerie van de Vlaamse Gemeen-
schap. 

Nu de vertaling voltooid is, wordt bij 
het Ministerie aangedrongen voor een 
spoedige publikatie in het Staatsblad. 

Er weze opgemerkt dat, alhoewel het 
besluit nog niet verschenen is in het 
Staatsblad, de overheid, die kennis 
heeft van dit besluit om reden van 
goed bestuur, rekening kan houden 
met de door de Executieve vastgestel-
de bepalingen. 

Dit betekent dat, wanneer een ge- 
meente rechtstreeks de bouwvergun- 
ning verleent voor hogergenoemde 

Vlaamse Raad 
Handelingen Nr. 23 
1 juni 1983 

Flanders' Technology en de T-zones 
Bouw sleufsilo's zonder vergunning 	 737 



Akkermans 

sleufsilo's, zonder het dossier te on-
derwerpen aan het advies van de ge-
machtigde ambtenaar, de bouwver-
gunning niet hoeft vernietigd te wor-
den om deze reden. 

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 

Vraag van de heer L. De Grève tot de 
heer K. Poma, Vice-Voorzitter van de 
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over de weigering 
van de BRT informatie omtrent het 
PEP-plan uit te zenden en de gevolgen 
daarvan voor de Vlaamse bedrijven 

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer De Grève 
tot de heer Poma, Vice-Voorzitter van 
de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van cultuur, over de 
weigering van de BRT informatie om-
trent het PEP-plan uit te zenden en de 
gevolgen daarvan voor de Vlaamse 
bedrijven. 

De heer De Grève heeft het woord. 

De heer L. De Grève (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega's, de Minister 
van Tewerkstelling en Arbeid heeft in 
de Kamercommissie voor de Bijzon-
dere Machten verklaard dat de BRT 
weigert spots uit te zenden in het ka-
der van het PEP-plan, iets wat niet ge-
weigerd wordt door de RTBF. 

Hij schrijft hieraan gedeeltelijk toe 
dat de resultaten van het PEP-plan, na 
5 maanden toepassing, nog vrij 
beperkt zijn. Hij wil daardoor eve-
neens bewijzen dat van de meer dan 
1100 tewerkstellingen langs deze weg 
op einde april, de meeste in het Waal-
se Gewest zijn gesitueerd. 

Waarop steunt de BRT om de weige-
ring te motiveren en welke maatrege-
len kan de Gemeenschapsminister 
treffen om ze niet langer in stand te 
houden, zodat de Vlaamse firma's op 
een gelijke wijze worden geïnfor-
meerd, wat zal toelaten ook langs 
Vlaamse zijde het PEP-plan zijn volle 

uitwerking te geven ? 

De Voorzitter : De heer Poma, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van cul-
tuur, heeft het woord. 

Minister K. Poma (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga's, in antwoord op zijn vraag kan ik 
het geachte lid het volgende medede-
len. 

1. Op 22 december 1982 richt Minis-
ter Hansenne zich tot de Voorzitter 
van de raad van beheer van de BRT 
met het verzoek tot het uitzenden van 
wellicht reeds aangemaakte spots 
vóór of na het journaal. 

2. Op 29 december 1982 besliste de 
Vaste Commissie bij urgentie dat op 
het verzoek kan ingegaan worden met 
dien verstande dat de spots in de 
zendtijd voor regeringsmededelingen 
dienen ondegebracht. 

3. Deze beslissing was in feite ge-
stoeld op de principes voor het uitzen-
den van „spots" door de BRT zoals die 
door de Raad van Beheer op 22 de-
cember 1982 werden vastgelegd. 

4. Op 10 januari 1983 deelde de admi-
nistrateur-generaal een en ander mee 
aan de Minister. 

5. Gelet op nieuwe gegevens die on-
dertussen bekend waren geraakt komt 
de Vaste Commissie op 17 januari 
1983 ten dele terug op haar beslissing 
en verzoekt de Raad van Beheer in de-
ze uitspraak te doen ; de spots worden 
inmiddels niet uitgezonden. 

6. Op 21 januari 1983 richt de Voorzit-
ter van de raad van beheer zich tot de 
Eerste Minister met de mededeling 
dat de aanvraag via deze laatste de 
BRT moet bereiken en dat met hem 
een reeks vragen over de uitzending 
van de spots dienen opgelost. 

7. Op 31 januari 1983 beslist de raad 
van beheer de bespreking van deze 
zaak uit te stellen in afwachting van 
het antwoord van de Eerste Minister. 

Op dit punt eindigt alsnog het dossier 
bij de BRT. De BRT is niet in het bezit 
van een officiële aanvraag tot het uit-
zenden van een regeringsmededeling 
ter zake, noch bereikte haar via de 

Vraag van de heer G. Cardoen tot de 
heer M. Galle, Gemeenschapsminister 
van binnenlandse aangelegenheden, 
over de moeilijkheden die sommige ge-
meenten ondervinden ten gevolge van 
de begrotingsonderrichtingen inzake 
raming van de kredieten voor de aan-
vullende belasting op de personenbe-
lasting 

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Cardoen tot 
de heer Galle, Gemeenschapsminis-
ter van binnenlandse aangelegenhe-
den, over de moeilijkheden die som-
mige gemeenten ondervinden ten ge-
volge van de begrotingsonderrichtin-
gen inzake raming van de kredieten 
voor de aanvullende belasting op de 
p ersonenbelasting. 

De heer Cardoen heeft het woord. 

De heer G. Cardoen (op de tribune) : 

Eerste Minister een aanvraag voor het 
uitzenden van spots. Formeel is de 
zaak derhalve niet in orde. 

Uiteraard kan men zich afvragen of in 
deze dergelijke formalistische rede-
nen aanleiding kunnen geven tot het 
niet uitzenden van spots die zeer ze-
ker de nodige sensibilisering met zich 
zullen brengen. 

Ter verontschuldiging echter wil ik 
meedelen dat de BRT overstelpt 
wordt door vragen van Ministers om 
spots uit te zenden, die later soms tot 
betwisting leiden met andere Minis-
ters. 

De BRT heeft zich, volgens mij te-
recht, op het standpunt gesteld dat 
aanvragen om spots uit te zenden 
moeten gebeuren via de Eerste Minis-
ter, wat de nationale regering betreft, 
of via de Voogdijminister van de BRT 
wat de Executieve betreft. 

Ik heb de Eerste Minister ondertussen 
geschreven met het verzoek de BRT 
onverwijld te laten weten dat hij in-
stemt met de gevraagde spots van Mi-
nister Hansenne. 

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 
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Cardoen 

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de 
Minister, geachte collega's, heel wat 
gemeenten hebben het optrekken bo-
ven de 6 ten honderd op de personen-
belasting aangewend om hun begro-
tingen sluitend te maken. Thans blijkt 
uit onderrichten dat deze verhoging 
niet proportioneel mag doorgetrok-
ken worden en slechts 1/3 als begro-
tingsramingen mag ingeschreven 
worden. 

Kan de geachte Minister mij antwoor-
den op de volgende vragen ? 

1. Zijn deze onderrichtingen ook van 
toepassing op die gemeenten die de 
volledige opbrengst van de bijkomen-
de personenbelasting moeten aan-
wenden om de begroting in evenwicht 
te houden ? 

2. Kunnen de gemeenten desgeval-
lend en uitsluitend voor 1983 geen 
toelating krijgen om een gedeelte van 
de rechten waarvan de invordering 
hangende is — zoals bepaald in de 
staat 173 X — in te schrijven in de kop-
tabel. Er zijn precedenten. Zo neen, 
waarom niet ? 

De onderrichtingen ter zake hebben 
uitsluitend betrekking op de perso-
nenbelasting en niet op bijvoorbeeld 
de onroerende voorheffing. Meteen 
zouden de gemeentebesturen bijna 
verplicht worden om naar laatstge-
noemde belasting te grijpen, hetgeen 
een beknotting van de gemeentelijke 
autonomie in vrijheid van keuze zou 
zijn. 

De Voorzitter : De heer Galle, Ge- 
meenschapsminister van binnenland- 
se aangelegenheden, heeft het woord. 

Minister M. Galle (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, het geachte lid stelt mij een vraag 
in verband met de raming van het kre-
diet van de aanvullende gemeentebe-
lastingen op de personenbelastingen 
in de gemeentebegrotingen voor 
1983. Dat krediet moet verantwoord 
worden door een stuk dat afgeleverd 
wordt door de gewestelijke directie 
van de administratie der directe belas-
tingen. 

De gewestelijke directie is het best ge- 
plaatst om te weten welke stijging van 

de bedoelde belastingopbrengst het 
dichtst de werkelijkheid van de inning 
zal benaderen als een gemeente de 
voet van de aanvullende gemeentebe-
lastingen op de personenbelasting 
verhoogt. 

De administratie der directe belastin-
gen houdt daarbij rekening met de 
omstandigheid dat een deel van de in-
kohieringen niet in het belastingjaar 
zelf kan gebeuren en dat nog een gro-
ter deel van de inningen in verband 
met de uitgevoerde inkohieringen na 
31 december zal plaats hebben. 

Het eerste punt van de vraag van het 
geachte lid strekt ertoe mij ertoe over 
te halen in de begroting van sommige 
gemeenten ontvangstramingen te la-
ten inschrijven die als rechtstreeks ge-
volg zouden hebben dat er uitgaven 
worden gedaan zonder dat er voldoen-
de echte ontvangsten ter beschikking 
staan. Ik zou de gemeenten er een 
zeer slechte dienst mee bewijzen in te 
gaan op de suggestie van het geachte 
lid. Overigens zal hij er zich wel re-
kenschap van geven dat een afwijking 
op onderrichtingen van algemene toe-
passing enkel bevorderlijk kan zijn 
voor het scheppen van onzekerheid in 
het gemeentelijk beleid. 

Omtrent het tweede punt van de vraag 
werd reeds meermalen en uitvoerig 
een afwijzend standpunt ingenomen. 

Bedoelde inkohieringen zijn namelijk 
elementen waarmee in het begro-
tingskrediet voor 1982 rekening werd 
gehouden. Ze hebben dus ook bijge-
dragen tot de vorming van de uitslag 
van de begroting voor 1982. Die uit-
slag wordt in de rubriek 04 van de kop-
tabel van de begroting voor het vol-
gende dienstjaar ingeschreven. Waar-
schijnlijk heeft het geachte lid niet 
aan dat facet van de koptabel gedacht, 
zoniet zou hij mij dergelijke foutieve 
voorstelling van de begrotingsvoor-
uitzichten niet aanprijzen. 

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 

Vraag van de heer J. Van Elewyck tot de 
heer K. Poma, Vice-Voorzitter van de 

Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van cultuur, over de politieke 
verklaringen van de Administrateur-
generaal van de B:ZT voor een buiten-
lands zendstation 

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Van Ele-
wyck tot de heer Poma, Vice-Voorzit-
ter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van cultuur, 
over de politieke verklaringen van de 
Administrateur-generaal van de BRT 
voor een buitenlands zendstation. 

De heer Van Elewyck heeft het 
woord. 

De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren 
Ministers, geachte collega's, voor de 
micro's en de camera's van de Neder-
landse „Alles is Anders Show" heeft 
de Administrateur-generaal van de 
BRT politieke verklaringen afgelegd, 
zowel betreffende de vredesbeweging 
en de voorgenomen installatie van 
kernraketten als betreffende een mo-
gelijk derde zendstation in ons land. 

Het is vanzelfsprekend onaanvaard-
baar dat de hoogste ambtenaar van de 
BRT bij de kijkers de indruk wekt als 
zouden zijn zeer betwistbare stellin-
gen deze van de hele BRT zijn. 

Werd de Administrateur-generaal ge-
wezen op de noodzaak — ook voor 
hem — de meest volstrekte objectivi-
teit na te streven ? 

Heeft de Raad van Beheer van de BRT 
de onontbeerlijke tuchtmaatregelen 
getroffen en, zo ja, welke ? 

De Voorzitter : De heer Poma, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van cul-
tuur, heeft het woord. 

Minister K. Poma (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, in antwoord op de vraag van het 
geacht lid kan ik meedelen dat de vas-
te commissie van de Raad van Beheer 
van de BRT bedoeld incident zal be-
handelen tijdens zijn vergadering van 
6 juni 1983. 

Ik kan niet vooruitlopen op de beslis-
sing van de vaste commissie en later 
eventueel van de raad van beheer van 
de BRT. Wij moeten dus afwachten 
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Poma 

wat die beslissingen zullen zijn. 

Ik meen dat de Administrateur-gene-
raal, zonder dat hem hierop moet wor-
den gewezen zich bewust zal zijn van 
de noodzaak de meest volstrekte 
objectiviteit na te streven. 

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten. 

MOTIE VAN ORDE 

Voorstel tot spoedbehandeling 

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de 
Voorzitter, ik vraag het woord voor 
een beroep op het reglement. 

De Voorzitter : Mijnheer Van Ele-
wyck, u hebt het woord. 

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de 
Voorzitter, dames en heren, u weet 
dat er een probleem bestaat inzake de 
Philharmonie. Om dit probleem op te 
lossen werden in de schoot van de 
Executieve maatregelen getroffen, 
die wij toejuichen. Het gaat hier ech-
ter in onze ogen om voorlopige maat-
regelen. 

Om een definitieve regeling te berei-
ken hebben meerdere collega's samen 
met mijzelf een voorstel van decreet 
ingediend houdende oprichting van 
een instelling van openbaar nut ge-
naamd „De Philharmonie van Vlaan-
deren". 

Volgens ons gaat het hier om een drin-
gende materie die een snelle oplos-
sing vereist. In toepassing van het re-
glement vragen wij de Vláamse Raad 
de spoedbehandeling toe te staan voor 
dit voorstel van decreet. 

De Voorzitter : Het gaat hier om een 
vraag tot spoedbehandeling. 

Mijnheer Van Elewyck, ik wijs u erop 
dat wij dat stuk pas op 30 mei hebben 
ontvangen. 

De heer J. Van Elewyck : Dat klopt. 

De Voorzitter : U spreekt over leden 
die mede ondertekend hebben, maar 

u hebt alleen ondertekend. 

De heer J. Van Elewyck : De handteke-
ningen zijn nog niet neergelegd, maar 
de collega's hebben mee onderte-
kend. 

De Voorzitter :. 0 hebt alleen onderte-
kend. Dat verandert niets aan de waar-
de van uw voorstel maar u kunt niet 
spreken over de mede-onderteke-
naars. 

De heer J. Van Elewyck : Toch wel, de 
handtekeningen zijn er maar ze zijn 
nog niet ingediend. 

De Voorzitter : Rekening houdend met 
uw opmerkingen van vroeger wijs ik 
er ook op dat het stuk nog niet is rond-
gedeeld. Het zal evenwel rondgedeeld 
zijn vóór de stemming. Ik zal de Raad 
vóór de stemming raadplegen aan-
gaande de spoedbehandeling, rond 15 
uur of misschien iets later. 

ONTWERP VAN DECREET houdende 
oprichting van het Vlaams Fonds voor 
de bouw van Ziekenhuizen en Medisch-
Sociale Instellingen — 178 (1982- 
1983)-Nrs. 1 en 2 

Algemene bespreking 

De Voorzitter : Aan de orde is het ont-
werp van decreet houdende oprich-
ting van het Vlaams, Fonds voor de 
bouw van Ziekenhuizen en Medisch-
Sociale Instellingen. 

De algemene bespreking is geopend. 

De heer Anthuenis, verslaggever, 
heeft het woord. 

De heer G. Anthuenis (op de tribune): 
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega's, uw Commissie 
voor gezondheidsbeleid heeft 3 verga-
deringen besteed aan de bespreking 
van het ontwerp van decreet houden-
de oprichting van het Vlaams fonds 
voor de bouw van ziekenhuizen en 
medisch-sociale instellingen. 

In zijn inleiding schetste de Gemeen- 
schapsminister voor gezondheidsbe- 
leid het algemeen opzet van het de- 

creet als volgt. 

„Het Fonds voor de bouw van zieken-
huizen en Medisch-Sociale Instellin-
gen, opgericht in het Ministerie van 
volksgezondheid en het gezin, bij wet 
van 6 juli 1973 bij wijze van invoeging 
van een artikel 6bis in de wet van 23 
december 1963 op de ziekenhuizen, is 
een nationale instelling. 

Als gevolg van de bijzondere wet van 
8 augustus 1980 bestrijkt dit Fonds 
evenwel een terrein dat sindsdien tot 
de autonome bevoegdheid behoort 
van de Gemeenschappen. Dit ont-
werp van decreet beoogt de rechtzet-
ting van dit juridisch anachronisme. 
Er wordt bij het Ministerie van de 
Vlaamse Gemeenschap een Vlaams 
Fonds voor de bouw van Ziekenhui-
zen en Medisch-Sociale Instellingen 
opgericht dat voor de Vlaamse Ge-
meenschap de taken overneemt van 
het Nationale fonds. 

De Vlaamse Executieve heeft aan de 
nationale overheid haar advies uitge-
bracht betreffende een ontwerp van 
wet tot afschaffing of herstructurering 
van sommige instellingen van open-
baar nut. Het Fonds voor de bouw van 
ziekenhuizen is één van de door het 
ontwerp geviseerde instellingen. 

In het bedoelde ontwerp, dat inge-
diend werd bij het nationaal parle-
ment, wordt gesteld dat bij koninklijk 
besluit in ministerraad overlegd, en 
na advies van de Executieve, de over-
dracht van de rechten, de verplichtin-
gen, de goederen en het personeel van 
het Nationaal fonds zal geregeld wor-
den. 

Met het oog op de uitwerking van een 
passende overdrachtsregeling wordt 
de inwerkingtreding van het decreet 
afhankelijk gemaakt van een beslis-
sing van de Vlaamse Executieve. 
Mocht geen regeling worden gevon-
den dan blijft de Vlaamse Executieve 
de mogelijkheid behouden het 
Vlaams fonds toch operationeel te 
maken onder meer door het aantrek-
ken van eigen personeel. 

Met de indiening van dit ontwerp van 
decreet nog voor een regeling met de 
nationale wetgever is gevonden met 
betrekking tot de overname van het 
personeel wil de Vlaamse Executieve 
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Anthuenis 

blijk geven van haar wil tot zelfstandig 
optreden in aangelegenheden die tot 
haar exclusieve bevoegdheidsdomein 
behoren." 

In de commissie hebben de heer De 
Groot en ikzelf een amendement in-
gediend met de volgende tekst : „Na-
dat de wet die de splitsing van het 
Fonds voor de bouw van Ziekenhui-
zen en Medisch-Sociale Inrichtingen 
regelt, van kracht is geworden bepaalt 
de Vlaamse Executieve de datum van 
inwerkingtreding van dit decreet." 

Wij wilden hiermee duidelijk stellen 
dat het Vlaams fonds niet wordt opge-
richt naast het Nationaal fonds. Aldus 
willen wij ook voorkomen dat men dit 
Fonds gaat oprichten vóór de opsplit-
sing van het Nationaal fonds met 
voorbarige benoemingen enzoverder. 

De Gemeenschapsminister vroeg dit 
amendement te verwerpen omdat het 
ontwerp anders zijn betekenis van 
drukkingsmiddel zou verliezen. 

De Gemeenschapsminister legde bo-
vendien volgende verklaring af : 

„Als de Vlaamse Executieve ooit zou 
overwegen van dit decreet gebruik te 
maken zonder het verloop af te wach-
ten van de door het Rijk te nemen be-
slissingen, dan zal hij vooraleer daaro-
ver de Executieve te praten, de Com-
missie raadplegen. Bij eventueel for-
meel negatief advies van de Commis-
sie zal hij die beslissing eerbiedigen." 

Deze verklaring was voor ons een vol-
doende waarborg en wij hebben ons 
amendement dan ook ingetrokken. 

Door de tijdelijke opschorting van de 
uitvoering van het decreet wil de 
Vlaamse Executieve uiting geven aan 
haar bereidheid samen met de natio-
nale overheid een oplossing te zoeken 
voor de problemen inherent aan de 
overheveling. Voor de techniciteit van 
de artikelsgewijze bespreking, mijn-
heer de Voorzitter, zou ik willen ver-
wijzen naar mijn verslag. Ik dank u. 
(Applaus bij de PVE0 

De Voorzitter : De heer J. Caudron 
heeft het woord. 

De heer J. Caudron (op de tribune) : 

Mijnheer de Voorzitter, mevrouw en 
heren Ministers, waarde collega's, de 
VU-fractie zal dit ontwerp van decreet 
vanzelfsprekend goedkeuren. Toch 
willen wij de zaak meteen relativeren 
omdat dit decreet momenteel zonder 
inhoud is. De Raad van State oordeelt 
immers dat een onderzoek van onder-
havig decreetontwerp voorbarig is zo-
lang de nationale Ministerraad niet 
beslist heeft dat de Gemeenschaps-
executieve over een eigen ministerie 
kan beschikken Dit moet gebeuren 
door middel van een unilaterale 
rechtshandeling van de nationale Mi-
nisterraad. Hoelang zal dit nog du-
ren ? De VU stelt voortdurend vast dat 
de gebrekkige staatshervorming van 
augustus 1980 systematisch wordt af-
geremd en uitgehold door allerlei 
neo-unitaire achterhoedegevechten. 

Het is niet de eerste keer dat bepaalde 
leden van de Vlaamse Raad een stoere 
houding aannemen en gespierde reso-
luties stemmen om de week nadien in 
het nationale Parlement door de 
knieën te gaan. Zo leerde ons de be-
noeming van bendeleider Happart in 
Voeren en de vaudeville rond het 
wetsvoorstel Van den Brande. 

Wij zijn echt benieuwd te vernemen 
hoelang het nog zal duren vooraleer 
de Vlaamse Gemeenschapsexecutie-
ve over een eigen ministerie zal be-
schikken waardoor dit decreet inhoud 
kan krijgen. 

Verder hebben wij nog vragen over de 
zware medische apparatuur die over 
de drie Gewesten van dit Koninkrijk 
zodanig is verspreid dat Wallonië en 
Brussel samen, met minder inwoners 
dan Vlaanderen, over bijna het dub-
bel aantal zware medische apparaten 
beschikken, wat demografisch en 
budgettair niet verantwoord is. 

Zit hier geen stof in voor bevoegd-
heidsconflicten met de nationale wet-
geving •? Zal het Vlaams Fonds het 
recht hebben om de de nationaal vast-
gelegde programmeringsschema's in 
verband met de zware medische appa-
ratuur eenzijdig te herzien en de 
Vlaamse achterstand in te lopen ? 

Ziedaar, heer Voorzitter, mevrouw en 
heren Ministers, waarde collega's, en-
kele bedenkingen en vragen die de 
VU-fractie zich stelt vooraleer dit ont- 

werp van decreet goed te keuren. 

De Voorzitter Vraagt nog iemand het 
woord ? (Neen) 

De heer De Wulf, Gemeenschapsmi-
nister van gezondheidsbeleid, heeft 
het woord. 

Minister R. De Wuif (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, dit ontwerp van decreet voorziet, 
zoals de heer Anthuenis u in zijn uit-
stekend verslag reeds heeft meege-
deeld, in de oprichting van een 
Vlaams Fonds voor de bouw van Zie-
kenhuizen en Medisch-Sociale instel-
lingen. 

Wat de inhoud van het ontwerp van 
decreet betreft verwijs ik u naar het 
verslag van de heer Anthuenis, wat 
mij toelaat u in deze algemene be-
spreking enige toelichting te verstrek-
ken nopens de meer globale proble-
matiek van de afschaffing of herstruc-
turering van een paar nationale over-
heidsinstellingen en uiteraard ook 
antwoord te geven op enkele precieze 
vragen van de heer Caudron. 

Na de inwerkingtreding van de wetten 
van 8 en 9 augustus 1980 tot hervor-
ming der instellingen, behoren de op-
drachten van een reeks nationale 
overheidsinstellingen geheel of ge-
deeltelijk tot de bevoegdheden van de 
Gemeenschappen of de Gewesten. 

De nationale Regering heeft op 11 a-
pril laatstleden bij de Kamer van 
Volksvertegenwoordigers een wets-
ontwerp tot afschaffing of herstructu-
rering van sommige instellingen van 
openbaar nut ingediend. 

Dit wetsontwerp voorziet in de af- 
schaffing van volgende parastatalen : 

1. Nationaal Instituut voor de Huis-
vesting ; 

2. Nationale Maatschappij voor de 
Huisvesting ; 

3. Nationale Landmaatschappij ; 
4. Nationale Maatschappij der Water-

leidingen ; 
5. Nationaal Werk voor Kinderwel-

zijn. 

Het wetsontwerp voorziet uiteindelijk 
in de herstructurering van het Fonds 
voor de bouw van Ziekenhuizen en 
Medisch-Sociale Inrichtingen. 
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De Wulf 

Als gevolg van deze nakende afschaf-
fing, respectievelijk herstructurering, 
van bovenvernoemde nationale over-
heidsinstellingen, heeft de Vlaamse 
regering aan elke bevoegde Gemeen-
schapsminister Opdracht gegeven zo 
snel mogelijk te voorzien in een over-
eenkomstige Vlaamse overheidsin-
stelling. 

Ik heb vandaag het genoegen u als 
eerste Gemeenschapsminister te ver-
zoeken uw goedkeuring te verlenen 
aan-een ontwerp van decreet waarbij, 
in vervanging van een bestaande na-
tionale overheidsinstelling, overge-
gaan wordt tot oprichting van een 
Vlaamse overheidsinstelling. 

In de toekomst zullen een paar van 
mijn collega's u ongetwijfeld verzoe-
ken om uw instemming met soortge-
lijke ontwerpen van decreet. 

Hoewel op een uitstekende wijze ver-
slag werd uitgebracht van de discus-
sies die hieromtrent in de Commissie 
werden gevoerd, wens ik toch even uw 
speciale aandacht te vragen voor het 
advies van de Raad van State met be-
trekking tot het voorliggend ontwerp 
van decreet en meteen een antwoord 
te geven op de bedenkingen hierom-
trent van de heer Caudron. 

In dit advies neemt de Raad van State 
in feite een zeer genuanceerd stand-
punt in. Enerzijds meent de Raad van 
State dat niets een gemeenschap belet 
om over te gaan tot oprichting van een 
eigen overheidsinstelling, zelfs als de 
vervulling van die gemeenschapsta-
ken alsnog berusten bij een te her-
structureren nationale overheidsin-
stelling. Zonder de herstructurering 
van de betrokken nationale instelling 
af te wachten zou een gemeenschap 
de inrichting, de werkingsregels en 
het statuut van het personeel totaal 
vrij kunnen bepalen. 

Anderzijds oordeelt de Raad van Sta-
te dat een dergelijke daad slechts een 
theoretische draagwijdte zou hebben 
daar het Rijk niet de nodige maatrege-
len getroffen heeft voor de overdracht 
van de taken van de nationale over-
heidsinstelling. De Raad van State be-
twijfelt daarenboven of het, vanuit 
praktisch standpunt, mogelijk en 

wenselijk is, nu reeds vóór de her-
structurering van de nationale over-
heidsinstelling, regelingen te treffen 
inzake de inrichting, de werking en 
het personeel van de nieuwe over-
heidsinstelling. 

De Vlaamse regering heeft begrip op-
gebracht voor de bezwaren van prakti-
sche aard van de Raad van State. Om 
deze redenen werden in het ontwerp 
slechts minimale regelingen getroffen 
wat betreft de werking, de inrichting 
en het personeel van de nieuwe over-
heidsinstelling. Hiermee werd voor-
komen dat bij de latere overdracht 
van middelen en personeel door de 
nationale overheid men, zoals de 
Raad van State schijnbaar vreesde, 
voor onoverkomelijke problemen zou 
komen te staan. 

De Vlaamse regering is van oordeel 
dat, ik herhaal het, nadat rekening 
werd gehouden met de praktische be-
zwaren van de Raad van State, het 
juist geboden is omwille van prakti-
sche redenen over te gaan tot oprich-
ting van een Vlaams Fonds. 

Het is slechts als met dit Fonds voor-
zien is in een opvangstructuur voor de 
over te dragen middelen en perso-
neelsleden dat de overgang vlot kan 
verlopen. Laat men na nu reeds in een 
opvangstructuur te voorzien, dan 
komt men op het ogenblik van de 
herstructurering van het nationaal 
Fonds mijns inziens zonder twijfel te-
recht in een beleidsvacum. 

Precies om dit te voorkomen heeft de 
Vlaamse regering beslist dit ontwerp 
van decreet aan de Raad voor te leg-
gen maar werd de inwerkingtreding 
van het decreet afhankelijk gesteld 
van een uitdrukkelijke beslissing van 
de Vlaamse Regering. Het spreekt 
vanzelf dat de Vlaamse Regering be-
reid is de inwerkingtreding van het de-
creet te laten afhangen van de goed-
keuring van het nationale ontwerp tot 
afschaffing of herstructurering van be-
doelde overheidsinstellingen. 

Zoals de Raad van State in fine van 
zijn advies opmerkt, wens ik echter, 
en dit namens de ganse Vlaamse Re-
gering, erop te wijzen dat op de 
nationale overheid de plicht rust om 
de integrale verwezenlijking van de 
overdrachten van bevoegdheden aan 

de Gemeenschappen en Gewesten, 
zoals bepaald bij de Grondwet en de 
wetten van 8 en 9 augustus 1980, zo 
snel mogelijk te realiseren. Om deze 
reden moet, ook volgens de Raad van 
State, de nationale overheid zo vlug 
mogelijk overgaan tot de afschaffing 
of herstructurering van hoger bedoel-
de overheidsinstellingen. 

Gebeurt dit niet, dan zal de Vlaamse 
regering hieruit de nodige conclusies 
trekken. 

Tot slot wens ik er de Raad op te wij-
zen dat, indien de goedkeuring ge-
hecht wordt aan dit ontwerp, een eer-
ste belangrijke fase in het gezond-
heidsbeleid wordt afgesloten. 

Bij mijn aanstelling als Gemeen-
schapsminister van Gezondheidsbe-
leid nam ik mij voor om mijn ambts-
periode in drie fasen op te delen. 

In een eerste fase leek het mij aange-
wezen, naast een paar zich als drin-
gend aanbiedende problemen, bij-
voorbeeld beheersing van het aantal 
ziekenhuisbedden, vooral werk te ma 
ken van de oprichting van een voor 
een eigen Vlaams beleid noodzakelijk 
instrumentarium, bv. Vlaamse Com-
missie voor ziekenhuisprogramme-
ring en Vlaams Fonds voor de bouw 
van ziekenhuizen en medisch-sociale 
instellingen, dat wij nu bespreken, en 
van de oprichting van een reeks eigen 
adviesorganen. 

Op het vlak van de eerste lijn heb ik 
reeds voorzien in de oprichting van 
een 

— adviescomité „Gezondheid, Voor-
lichting en Opvoeding" ; 

— commissie voor kankerpreventie ; 

— adviescomité voor Geestelijke Ge-
zondheidszorg ; 

— overkoepelend adviesorgaan voor 
de Eerste lijn. 

Op het vlak van de tweede lijn werd de 
reeds hoger genoemde belangrijke 
Commissie voor ziekenhuisprogram-
mering opgericht. 

Mijnheer Caudron, het is inderdaad 
de bedoeling met deze commissie 
zeer vlug van start te gaan, zij zal trou- 
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wens volgende week worden geïnstal-
leerd. Op dat ogenblik zullen wij bin-
nen de gestelde mogelijkheden de 
programmering, zowel wat zieken-
huisbedden, rust- en verzorgingste-
huizen, alsook wat de zware medische 
apparatuur betreft, opnieuw onder de 
loupe nemen. 

Het ligt in mijn bedoeling om in de 
toekomst tot de oprichting van een al-
les overkoepelende Vlaamse Hoge 
Raad voor de gezondheid over te 
gaan. 

Deze adviesorganen werden evenwel 
niet opgericht om het plezier van de 
oprichting ervan, maar omdat ik ervan 
overtuigd ben dat zij de denktanken 
van de Vlaamse regering, op het vlak 
van de gezondheid moeten vormen. 

Dankzij het in de diverse adviesorga-
nen geleverde denkwerk denk ik bij-
zonder goed gewapend de tweede fase 
in mijn beleid te kunnen aanvatten, 
namelijk de uitwerking van een basis-
of organieke reglementering die vorm 
moet geven aan een eigen specifiek 
Vlaams gezondheidsbeleid. Hiervoor 
hoop ik op uw volle medewerking te 
mogen rekenen. 

De laatste en derde fase zou er dan in 
bestaan dat, op het vlak van de uitvoe-
rende macht, uitvoering zou worden 
gegeven aan het met uw medewerking 
bij decreet uitgestippelde beleid. Om 
die diverse redenen vraag ik u dit ont-
werp van decreet te willen goedstem-
men. (Applaus) 

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het 
woord ? (Neen) 

Aangezien niemand meer het woord 
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten. 

Artikelsgewijze bespreking 

De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking. 

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen. 

Artikel 1 

Dit decreet regelt een aangelegenheid 

bedoeld in artikel 59bis van de Grond-
wet. 

— Aangenomen. 

Artikel 2 

Bij het Ministerie van de Vlaamse Ge-
meenschap wordt een Vlaams Fonds 
voor de Bouw van Ziekenhuizen en 
Medisch-Sociale Instellingen opge-
richt, hierna te noemen het Fonds. Dit 
Fonds heeft rechtspersoonlijkheid. 
Het wordt gerangschikt onder de in-
stellingen van categorie A, vermeld in 
artikel 1 van de wet van 16 maart 1954 
betreffende de controle op sommige 
instellingen van openbaar nut. 

— Aangenomen. 

Artikel 3 

10 Het Fonds heeft tot taak op de on-
der 20 aangegeven wijzen tegemoet te 
komen in de financiering van de 
bouw- en verbouwingswerken alsook 
van de kosten van uitrusting en appa-
ratuur van de ziekenhuizen en de me-
disch-sociale instellingen, bedoeld in 
artikel 1 van de wet van 23 december 
1963 op de ziekenhuizen, met inbe-
grip van de instellingen vermeld in § 2, 
30 van artikel 1 van bedoelde wet, die 
in het kader van de hen betreffende 
subsidiëringsregeling en programme-
ring, voor toelagen ten laste van de 
Vlaamse Gemeenschap in aanmer-
king komen. 

20 De in 1 0  bedoelde tegemoetkomin-
gen in de financiering omvatten : 

a) het verlenen in de plaats en voor re-
kening van de Vlaamse Gemeenschap 
van de toelagen met betrekking tot de 
in 1 0  bedoelde verrichtingen ; 

b) het toekennen van leningen voor 
de financiering van de in 10 bedoelde 
verrichtingen ; 

c) tegemoetkoming in de financiële 
lasten en in de rentevoeten van de le-
ningen aangegaan voor de financie-
ring van de in 10 bedoelde verrichtin-
gen ; 

d) het verlenen van waarborg voor de 
schuldvorderingen die verband hou-
den met de financiering van de in 1 0  

bedoelde verrichtingen. 

De Vlaamse Executieve bepaalt de re-
gels volgens welke de tegemoetko-
mingen dienen te gebeuren, met 
inachtneming van de gelijkheid van 
de rechten en verplichtingen van alle 
bedoelde instellingen. 

30 Het Fonds heeft eveneens tot taak : 

a) de financiering op zich te nemen 
van de namens de Vlaamse Gemeen-
schap te verwerven eigendommen en 
te verrichten onteigeningen die 
onontbeerlijk zijn voor de bouw- en 
verbouwingswerken van de gemeen-
schapsinstellingen voor geesteszie-
ken ; 

b) de financiering op zich te nemen 
van de bouw- en verbouwingswerken 
alsook van de kosten van uitrusting en 
apparatuur van de gemeenschapsin-
stellingen voor geesteszieken. 

40  Het Fonds kan eveneens tegemoet 
komen in de financiering van studies 
in verband met de infrastructuur en 
de uitrusting van ziekenhuizen enine-
disch-sociale instellingen, zoals be-
doeld in 1 0  van dit artikel. 

50  a) Het Fonds kan eveneens tege-
moet komen in de financiering van de 
investeringskosten van zware medi-
sche apparatuur. 

b) Deze tegemoetkoming kan echter 
maar gebeuren wanneer de installatie 
van bedoelde apparatuur past in het 
kader van een programma, opgesteld 
door de Vlaamse Executieve, na ad-
vies van de Vlaamse commissie voor 
ziekenhuisprogrammering. 

c) Op straffe van weigering of intrek-
king van de erkenning van de zieken-
huisdienst, mag geen zware medische 
apparatuur worden geïnstalleerd dan 
met voorafgaande toestemming van 
de Vlaamse Executieve, zelfs als de 
initiatiefnemer geen aanspraak maakt 
op de sub a) bedoelde toelage en ook 
als de investering gebeurt buiten de in 
1 0  bedoelde ziekenhuizen en me-
disch-sociale instellingen 

Alvorens te beslissen over de aan-
vraag tot toestemming wint de Vlaam-
se Executieve het advies in van de 
Vlaamse commissie voor ziekenhuis-
programmering. 
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d) De Vlaamse Executieve kan bepa-
len vanaf welke datum de exploitatie 
verboden wordt van zware medische 
apparatuur die niet past in het kader 
van een onder b) bedoeld programma 
dat zij heeft vastgesteld. 

e) De Vlaamse Executieve bepaalt de 
regels volgens welke het Fonds tege-
moet komt in de installatie van de 
zware medische apparatuur. 

6° De in 20, d) van dit artikel bedoelde 
waarborg kan in de door de Vlaamse 
Executieve gestelde voorwaarden af-
hankelijk gesteld worden van de stor-
ting door de kredietorganismen of 
door degenen die een lening verkre-
gen hebben, van een bijdrage op de 
gewaarborgde sommen, welke be-
stemd is tot dekking van de gemeen-
schapswaarborg. 

7° Het Fonds regelt in de plaats en 
voor rekening van de Vlaamse Ge-
meenschap de schadeloosstelling die 
de Vlaamse Gemeenschap kan toe-
kennen voor kosten die gemaakt wor-
den in verband met de studie en de 
uitwerking van bouwprojecten waar-
voor de Vlaamse Executieve een prin-
cipieel akkoord heeft verleend, op 
voorwaarde dat zij heeft afgezien van 
de gehele of gedeeltelijke uitvoering 
ervan. 

8° Binnen de perken van de kredieten 
van het Fonds kunnen de uitgaven ge-
daan voor investeringen in de zieken-
huizen en de medisch-sociale instel-
lingen met het oog op de bezuiniging 
en de rationele aanwending van ener-
gie gesubsidieerd worden a rato van 
negentig procent. 

De Vlaamse Executieve bepaalt de 
modaliteiten en de voorwaarden 
waaronder deze toelage zal worden 
toegekend. 

— Aangenomen. 

Artikel 4 

De Vlaamse Gemeenschap stelt de 
nodige financiële middelen, diensten, 
uitrusting en installaties ter beschik-
king. Het Fonds mag zo nodig uitrus-
ting en installaties aankopen of huren 

en zich alle andere materiële hulp-
middelen verschaffen om zijn taak te 
kunnen vervullen. Het personeel van 
het Fonds geniet hetzelfde statuut als 
dat van het personeel van het Ministe-
rie van de Vlaamse Gemeenschap. De 
Vlaamse Executieve stelt de perso-
neelsformatie van het Fonds vast. 

— Aangenomen. 

Artikel 5 

In het Ministerie van de Vlaamse Ge-
meenschap is de ambtenaar-generaal 
die de leiding heeft van de algemene 
technische diensten, belast met het 
dagelijks beheer van het Fonds. 

Hij voert de titel van administrateur-
generaal van het Fonds. 

Hij wordt bijgestaan door twee amb-
tenaren, behorende tot respectieve-
lijk de administratie gezondheidszorg 
en de administratie gezin en maat-
schappelijk welzijn van het Ministerie 
van de Vlaamse Gemeenschap, die 
belast worden met het secretariaat 
van het Fonds. 

De administrateur-generaal staat, sa-
men met de betrokken ambtenaren-
secretaris, in voor de afhandeling van 
de dossiers op grond van de prioritei-
ten die door de Vlaamse Executieve 
worden vastgelegd in de sectoren van 
de ziekenhuizen en de medisch-socia-
le instellingen. Zij brengen geregeld 
verslag uit aan de Vlaamse Executie-
ve. 

De Vlaamse Executieve kan sommige 
van haar bevoegdheden overdragen 
aan de administrateur-generaal of aan 
de andere ambtenaren die zij aan-
wijst. 

— Aangenomen. 

Artikel 6 

1° Het Fonds kan alle overeenkom-
sten sluiten die nodig zijn voor het 
vervullen van zijn taak. 

2° De middelen waarover het Fonds 
beschikt, zijn : 

a) de jaarlijkse basisdotatie bestemd 
voor de financiering van de door het 

Fonds voor rekening van de Vlaamse 
Gemeenschap verleende toelagen en 
schadeloosstellingen ; 

b) de opbrengst van de leningen be-
doeld in artikel 7 ; 

c) het bedrag van een jaarlijkse aan-
vullende dotatie die niet minder mag 
bedragen dan de sommen nodig voor 
de dekking van de financiële lasten 
die verbonden zijn aan bovenvermel-
de leningen ; 

d) het bedrag van een jaarlijkse dota-
tie die niet minder mag bedragen dan 
de sommen nodig voor de dekking van 
de financiële lasten die verbonden 
zijn aan de in artikel 3, 2°, c) en d) be-
doelde tegemoetkomingen van het 
Fonds ; 

e) de bedragen der terugbetalingen 
van de in artikel 3, 2°, b) bedoelde le-
ningen ; 

f) eventuele schenkingen aan het 
Fonds ; 

g) eventuele voorschotten verleend 
door de Vlaamse Gemeenschap. 

— Aangenomen. 

Artikel 7 

Het Fonds kan er door de Vlaamse 
Executieve toe gemachtigd worden 
langlopende, halflange en kortlopen-
de hetzij openbare, hetzij particuliere 
leningen te sluiten. 

De Vlaamse Executieve legt de moda-
liteiten ervan vast, rekening houdend 
met artikel 14 van de bijzondere wet 
van 8 augustus 1980 tot hervorming 
der instellingen. 

De leningen worden door de Vlaamse 
Gemeenschap gewaarborgd. 

— Aangenomen. 

Artikel 8 

De goederen, het personeel, de rech-
ten en de verplichtingen die door het 
Rijk als gevolg van de gehele of ge-
deeltelijke opheffing van het nationa-
le Fonds voor de Bouw van Zieken-
huizen en Medisch-Sociale Inrichtin-
gen, opgericht bij de wet van 6 juli 
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1973, worden overgedragen aan de 
Vlaamse Gemeenschap, worden aan 
het Fonds toegewezen. 

— Aangenomen. 

Artikel 9 

De Vlaamse Executieve bepaalt de 
datum van inwerkingtreding van dit 
decreet. 

— Aangenomen. 

De Voorzitter : De artikelsgewijze be-
spreking is gesloten. We zullen straks 
de hoofdelijke stemming over het ge-
hele ontwerp van decreet houden. 

VOORSTEL VAN DECREET van de 
heer P. Breyne c.s. houdende wijziging 
van het decreet van 7 december 1976 
betreffende de toekenning van wedde-
toelagen voor sportfunctionarissen be-
last met de animatie en die werkzaam 
zijn in erkende gemeentelijke sport-
centra die de sport en de sportieve 
vrijetijdsbesteding in de Nederlandsta-
lige Gemeenschap bevorderen — 100 
(1981-1982)—Nrs. 1 en 2 

Algemene bespreking 

De Voorzitter : Aan de orde is het voor-
stel van decreet van de heer Breyne 
c.s. houdende wijziging van het de-
creet van 7 december 1976 betreffen-
de de toekenning van weddetoelagen 
voor sportfunctionarissen belast met 
de animatie en die werkzaam zijn in 
erkende gemeentelijke sportcentra 
die de sport en de sportieve vrijetijds-
besteding in de Nederlandstalige Ge-
meenschap bevorderen. 

De heer Vanderborght, verslaggever, 
verwijst naar zijn schriftelijk verslag. 

'De heer Breyne heeft het woord ge-
vraagd bij de algemene bespreking 
van dit decreet. 

De heer Breyne heeft het woord. 

De heer P. Breyne (op de tribune) : 

Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega's, zoals ook uit 
het uitstekend schriftelijk verslag van 
collega Vanderborght blijkt, dient 
correctheidshalve eerst en vooral aan-
gestipt te worden dat het voorliggend 
voorstel van decreet in feite de resul-
tante is van gelijkaardige initiatieven 
met hetzelfde objectief die tijdens de 
vorige legislatuur genomen waren 
door sommige collega's, en in de eer-
ste plaats door de toenmalige hoofdin-
diener de heer Van Eisen. Door ande-
re collega's, onder meer door de heer 
Seeuws, werden alternatieve voorstel-
len of amendementen ingediend, die 
geleid hebben tot een ruime gedach-
tenwisseling en een consensus. Al-
leen de parlementsontbinding van ok-
tober 1981 is er de oorzaak van dat het 
voorstel, dat reeds goedgekeurd was 
in de Commissie, niet reeds geruime 
tijd in de plenaire zitting goedgekeurd 
is. 

Het voorstel beoogt in essentie een 
zekere rationalisatie op het vlak van 
de middelen die ter beschikking ge-
steld worden in het kader van de op-
richting en het beheer van de gemeen-
telijke sportinfrastructuur. Hiertoe 
worden twee wijzigingen aangebracht 
aan het decreet van 7 december 1976 
betreffende de betoelaging van erken-
de gemeentelijke sportcentra. 

1. Een eerste wijziging strekt ertoe te 
vermijden dat de gemeenten, om in 
aanmerking te komen voor erkenning, 
zouden verplicht worden zelf te inves-
teren in dure sportinfrastructuur, 
meer bepaald zwembaden, wanneer 
deze infrastructuur reeds aanwezig is 
in de eigen of in een naburige ge-
meente. Derhalve zou de gemeente 
voortaan niet noodzakelijk eigenaar 
hoeven te zijn van deze infrastruc-
tuur, maar zou zij ook kunnen erkend 
worden als zij het gebruiks- of genots-
recht heeft van een ander zwembad in 
de eigen of in een naburige gemeente. 

Om eventuele misbruiken te voorko-
men, werden wel een aantal voor-
waarden ingebouwd, als daar zijn : 

a. Bij voorkeur moet de infrastructuur 
beheerd worden door een overheids-
instantie ; als er echter geen openbaar 
zwembad voorhanden is of als er geen 
reële supplementaire gebruiksmoge- 

lijkheid is, of nog als er geen overeen-
komst kan tot stand komen, kan er ook 
een overeenkomst afgesloten worden 
met de beheerders van een privaat 
zwembad ; 

b. de gebruiksovereenkomst moet alle 
waarborgen bieden voor toegankelijk-
heid voor eenieder, wat vooral be-
trekking heeft op het aanwezig blijven 
van eventuele drempels voor sommi-
ge gebruikers van verschillende be-
volkingsgroepen ; 

c. de afwijking zal slechts toegestaan 
worden na een opportuniteitsonder-
zoek door de bevoegde infrastructuur-
dienst van de Vlaamse Gemeenschap 
en na advies van de Hoge Raad voor 
Lichamelijke Opvoeding, Sport en 
Openluchtleven. 

We menen dat met de voorliggende 
tekst er enerzijds een reële kostenbe-
sparing kan gerealiseerd worden, en 
anderzijds er voldoende waarborgen 
zijn ingebouwd opdat de ganse bevol-
king op een niet-discriminerende ma-
nier van de via deze formule ter be-
schikking gestelde infrastructuur kan 
gebruik maken 

2. Een tweede wijziging aan hetzelfde 
decreet betreffende de betoelaging 
van de gemeentelijke sportcentra 
strekt ertoe een zekere praktijk te re-
gulariseren die erin bestaat dat in 
sommige erkende sportcentra, die 
door een VZW beheerd worden, 
sportfunctionarissen werkzaam zijn 
die het statuut hebben van gemeen-
teambtenaar en door de gemeente 
naar het sportcentrum gedetacheerd 
worden. 

Het leek voor de Commissie wense-
lijk dat deze situatie zou bevestigd 
worden, en dat daarmee zou duidelijk 
gesteld worden dat de betrokken amb-
tenaar zijn statuut van lid van het ge-
meentepersoneel niet zou verliezen. 
De Raad van State was van oordeel dat 
een eventuele detachering een aange-
legenheid is die uitsluitend door de 
gemeenteraad kan geregeld worden. 
Met het voorstel vermijdt men dat 
dergelijke eventuele beslissing zou 
gesanctioneerd worden op het vlak 
van de erkenning en de subsidiëring. 
Meteen is het een element van ratio-
neel personeelsbeleid in de gemeen-
te. 
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Breyne 

Ik dank ten slotte de collega's-com-
missarissen voor de constructieve dia-
loog die geleid heeft tot een consen-
sus over het voorstel. 

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het 
woord ? 

De heer Seeuws heeft het woord. 

De heer W. Seeuws (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de 
Minister, collega's, het lag niet in mijn 
bedoeling om over dit voorstel, dat 
uiteindelijk na een langdurige bespre-
king mits de hierbijgestelde voor-
waarden in de commissie unaniem is 
goedgekeurd, nog tussen te komen. 
De reden van mijn uiteenzetting is dat 
ik het jammer vind dat de verslagge-
ver het niet nodig oordeelde — doch 
waarop door de indiener wel werd ge-
wezen en terecht — om precies te zeg-
gen hoe dit compromis is tot stand ge-
komen, waarop het slaat en welke de 
bedenkingen waren en blijven die 
hebben geleid tot onze „voorwaarde-
lijke" goedkeuring. Ik wil er dus nog 
iets aan toevoegen al was het maar 
voor de duidelijkheid van het verslag, 
voor de Minister en zijn opvolgers die 
het eventueel zouden opvragen, als-
ook omwille van de interpretatie van 
de teksten die ons worden voorgelegd. 

Het is inderdaad ten uitzonderlijke ti-
tel dat wij naar een formulering heb-
ben gezocht die de lokale overheden 
— hoofdzakelijk de gemeenten uiter-
aard — die omwille van budgettaire re-
denen niet meer in staat zouden zijn 
nu nog overdekte zwembaden op te 
richten ten behoeve van de bevolking 
en aldus te beantwoorden aan de 
sinds jaren in Vlaanderen door BLO-
S() opgestelde normen inzake sport-
infrastructuur — wat nog niet het ge-
val is, zo heeft men mij gisteren nog 
bevestigd — moet toelaten onder be-
paalde voorwaarden ofwel met een 
naburige gemeente, die wel over een 
gemeentelijke sportinfrastructuur be-
schikt, eenovereenkomst af te sluiten, 
ofwel indien kan bewezen worden dat 
de plaatselijke bevolking en vooral de 
schooljeugd daar niet terecht kan om-
dat dergelijke infrastructuur er even-
min bestaat of reeds overbezet is, wat 
vaak het geval is, de lokale overheid 
ook een tijdelijke overeenkomst te la- 

ten afsluiten met een uitbater van een 
overdekt zwembad dat aan deze ver-
eisten voldoet, al valt dit onder privé-
beheer. Dit is een uiterst belangrijk 
punt warop ik toch de nadruk wenste 
te leggen. Wij weten wat privé-beheer 
wil zeggen. Ik denk hierbij aan com-
merciële exploitatie of privé-beheer —
wat een typisch geval is — door vrije 
scholen en andere instellingen onder 
de vorm van VZW's. 

Wat wordt onder compromis ver-
staan ? Gisteren hebben wij de instal-
latie meegemaakt van de pluralisti-
sche raad voor het onderwijs. Ook aan 
de oprichting hiervan heeft een soort-
gelijke geest aan de basis gelegen. De-
ze overeenkomst moet dus plaats vin-
den onder de opschortende voorwaar-
den dat de toegankelijkheid van deze 
infrastructuur ongeremd plaatsvindt. 
Er mag dus geen drempel bestaan 
waardoor sommige mensen omwille 
van hun overtuiging of om andere re-
denen niet zouden worden worden 
toegelaten in bijvoorbeeld het zwem-
bad waarmee de overeenkomst is ge-
sloten. 

Als tweede voorwaarde stellen wij —
en hier doe ik een beroep op de Minis-
ter — dat dit ontwerp niet mag leiden 
tot non-activiteit van de gemeenten. 
Gevaar dat ook bestaat in de culturele 
sector dat straks belicht zal worden 
naar aanleiding van de discussie om-
trent de fameuze 200 miljoen. Zoals 
gezegd, een gemeente kan dus haar 
plicht niet van zich afwentelen omdat 
er een zwembad in de buurt bestaat 
en waarvan zij gebruik zou kunnen 
maken. Wanneer een gemeente dus 
middelen heeft kan zij zich achter de-
ze maatregel niet schuilen. Ten aan-
zien van de lokale bevolking is het de 
specifieke plicht van de Gemeen-
schap te voorzien in de aangepaste in-
frastructuur. 

Ten derde stellen wij dat deze maatre-
gel geen aanleiding mag geven — en 
mevrouw De Backer, nu kijk ik even 
in de richting van de CVP-collega's —
tot het afwentelen op of aanzuigen 
van gelijke initiatieven ons op dit 
ogenblik beroeren. In dit verband 
denk ik aan de maatregelen van Mi-
nister Coens ten aanzien van het ge-
bruik van de lokalen van het Rij kson-
derwijs en de sportinfrastructuur van 

dit Rijksonderwijs. Deze maatregelen 
waarover in dit halfrond, maar vooral 
in Kamer en Senaat veel werd gezegd, 
leidden ertoe dat tientallen sportvere-
nigingen en culturele verenigingen, 
ook naschoolse activiteiten, deze 
Rij ksscholen verlieten omdat het ge-
bruik ervan onbetaalbaar werd en 
vluchtten naar andere lokalen. De 
keuze viel dan in de eerste plaats op 
gemeentelijke infrastructuur indien 
deze aanwezig was. Zoniet vielen de-
ze verenigingen terug op aanbiedin-
gen die zelfs via publicitaire bladen 
werden bekendgemaakt, van het vrij 
katholiek onderwijs. Wij hebben dit 
bij herhaling tijdens onze uiteenzet-
tingen in de Senaat kunnen bewijzen. 

Verder worden wij geconfronteerd 
met een voorstel toevallig ook van een 
CVP-collega, waarover reeds interes-
sante, maar moeilijke besprekingen 
plaatsvonden in de Commissie voor 
de culturele aangelegenheden. Dit 
voorstel strekt ertoe het huidig stelsel 
van subsidiëring voor de oprichting 
van sport en andere infrastructuur 
vanuit de Gemeenschap naar de on-
dergeschikte besturen, af te bouwen 
via een nieuw voorstel van decreet 
voor subsidiëring van privé-infra-
structuur. 
Wat dit ook moge wezen, uit de be-
sprekingen zal blijken wat het precies 
is. Dit betekent concreet dat — toeval-
lig of niet vanuit dezelfde hoek, want 
ook het oorspronkelijk voorstel waar-
over wij nu stemmen komt uit CVP-
hoek — men bevestigt dat de gemeen-
te het niet meer kan — en dat kan zijn 
— dat het haar taak niet is — wat wij be-
twisten — dat slecht beheert — wat nog 
moet bewezen worden en dat men aan 
haar deur niet zal moeten kloppen als 
men morgen voor het beheer van pri-
vate sportinfrastructuur zal staan die 
het zelf niet meer kan betalen. De re-
denering is dus de volgende : het is be-
ter het beheer en de kosten aan de pri-
vé-sector over te laten, dan kan de Ge-
meenschap alleen nog de infrastruc: 
tuur subsidiëren en moeten de lokale 
besturen zich hierom niet meer be-
kommeren. 

Een derde reden, collega's, waarom ik 
dacht een korte uiteenzetting te moe-
ten houden, en daarmee wil ik beslui-
ten, betreft een aan u en uw opvolgers 
dwingende vraag waarop ik graag een 
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Seeuws bedoeld in artikel 59bis van de Grond-
wet. 

— Aangenomen. 

Artikel 2 

Paragraaf 1 van artikel 5 van het de-
creet van 7 december 1976 betreffen-
de de toekenning van weddetoelagen 
voor sportfunctionarissen belast met 
de animatie en die werkzaam zijn in 
erkende gemeentelijke sportcentra 
die de sport en de sportieve vrijetijds-
besteding in de Nederlandstalige ge-
meenschap bevorderen, wordt ver-
vangen door wat volgt : 

„§ 1. Om in aanmerking te komen voor 
een weddetoelage voor een sportfunc-
tionaris belast met de animatie moet 
het erkend gemeentelijk sportcen-
trum minimaal bevatten : 

bevestigend antwoord zou krijgen, 
met name dat de Ministers belast met 
de uitvoering van dit decreet ten stel-
ligste erop zouden waken dat de uit-
voerende administratie de hand 
houdt aan deze voorwaardelijke bepa-
lingen voornamelijk over de toegan-
kelijkheid van de private sportinfras-
tructuur waarmee een gemeente een 
overeenkomst zou sluiten ten einde 
aan haar bevolking en aan haar 
schoolbevolking toe te laten normaal 
aan haar zwembehoeften te voldoen. 
(Applaus bij de SP) 

De Voorzitter : De heer Poma, Vice-
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve, Gemeenschapsminister van cul-
tuur heeft het woord. 

Minister K. Poma (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, de Executieve sluit zich aan bij 
dit voorstel. Wij hebben trouwens het 
advies gevraagd, zoals vermeld op 
bladzijde 8 van de bespreking, van de 
Hoge Raad voor de Sport. 

De Hoge Raad voor de Sport heeft een 

kort advies geformuleerd, dat ik zal 
mededelen en dat positief is. Het luidt 
als volgt : „Het voorstel van decreet 
van de heer Breyne houdende wijzi-
ging van het decreet van 7 december 
1976 betreffende de toekenning van 
weddetoelagen voor sportfunctiona-
rissen kreeg eenstemmig positief ad-
vies. Er werd wel voorgesteld om 
openluchtsportvelden te vervangen 
door openluchtinfrastructuur of open-
luchtaccomodaties met als bijkomen-
de bepaling dat één vierde daarvan 
mag bestaan uit watervlak waarop aan 
sport wordt gedaan." 

Rekening houdend met dit eenslui-
dend advies, sluiten wij ons aan bij dit 
voorstel van decreet. 

Artikelsgewijze bespreking 

De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking. 

Artikel 1 

Dit decreet regelt een aangelegenheid 

1. een overdekt zwembad van mini-
mum 96 m2  wateroppervlakte ; 

2. een sporthal van minimum 480 m 2 
 speeloppervlakte ; 

3. vier openluchtsportvelden, be-
speelbaar volgens de officiële regle-
menten van de desbetreffende natio-
nale sportfederaties. 

Voor wat punt 1 betreft kan de Minis-
ter in uitzonderlijke gevallen, wan-
neer het opportuniteitsonderzoek 
door de bevoegde infrastructuur-
dienst van de Vlaamse Gemeenschap 
uitwijst dat het bouwen van een over-
dekt zwembad niet gerechtvaardigd is 
in deze gemeente, na advies van de 
Nederlandstalige afdeling van de Ho-
ge Raad voor Lichamelijke Opvoe-
ding, Sport en -  Openluchtleven, be-
slissen de wedde van de sportfunctio-
naris te subsidiëren, voor zover de in-
richtende overheid kan bewijzen dat 
de zwembehoeften van de school-
jeugd en van de bevolking op vol-
doende wijze ingelost worden door 
het bij overeenkomst vastgelegd ge-
bruiks- of genotsrecht van een ge-
meentelijk, een intercommunaal of 
een ander overdekt zwembad onder 
overheidsbeheer in de eigen of in een 
naburige gemeente. 

Bij ontstentenis hiervan kan door een 
tijdelijke overeenkomst met een an- 
der overdekt zwembad in de eigen of 

Laatste rij : (links) de heer E. Beysen (PVV) en (rechts) de heer G. A nthuenis (PVV), 
verslaggever over het decreet-Fonds bouw ziekenhuizen en medisch-sociale instellin-
gen. Voor hen : (links) de heer L Van Belle (PVV) en (rechts) de heer E Van Steenkiste 
(VU) 
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Voorzitter 

in een naburige gemeente, eveneens 
aan deze vereiste worden voldaan. 

Voor de gebruikstijd waarop de over-
eenkomst betrekking heeft, moet dit 
zwembad alle waarborgen inzake toe-
gankelijkheid bieden die een openba-
re instelling kenmerken." 

— Aangenomen. 

Artikel 3 

Paragraaf 3 van artikel 8 van hetzelfde 
decreet wordt aangevuld met een 
tweede lid dat luidt als volgt : 

„De raad van beheer kan ook, op voor-
stel van de inrichtende overheid, aan-
vaarden dat een gemeentebeambte de 
functie van sportfunctionaris uitoe-
fent in het sportcentrum dat onder 
zijn beheer valt." 

Bij dit artikel stelt de Commissie voor 
bij wijze van tekstverbetering op de 
twaalfde regel het woord „bespeel-
baar" te vervangen door het woord 
„bruikbaar". 

— Aangenomen. 

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. 

We zullen straks de hoofdelijke stem-
ming over het gehele voorstel van de-
creet houden. 

MOTIE VAN ORDE 

Voorstel tot wijziging in de orde van de 
werkzaamheden 

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de 
Voorzitter, ik vraag het woord bij mo-
tie van orde. 

De Voorzitter U heeft het woord, 
mijnheer Van Elewyck. 

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de 
Voorzitter, in verband met de werk- 

zaamheden is de voortzetting van de 
bespreking van de begroting van de 
Vlaamse Gemeenschap, evenals van-
zelfsprekend de andere punten aan de 
agenda, een belangrijk onderwerp. De 
meeste leden zullen voor dit begro-
tingsdebat deze namiddag vanaf 14 
uur aanwezig zijn. De leden van de 
Vlaamse Raad kunnen het ook niet 
helpen dat er heel wat commissies van 
het nationale Parlement op ditzelfde 
ogenblik vergaderen. Ook sommige 
fracties komen in de vroege namiddag 
bijeen. 

Gezien de grote belangstelling, ook 
politiek, voor de begrotingsproblema-
tiek, stel ik voor de bespreking van de-
ze begroting om 14 uur aan te vatten. 
Het is geenszins mijn bedoeling het 
debat te remmen 

Er is natuurlijk geen enkel probleem 
dat eventueel de verslaggevers nu hun 
verslag zouden toelichten. Maar laten 
wij de eigenlijke bespreking reserve-
ren voor deze namiddag. 

Het is een verzoek dat ik tot u en tot de 
collega's van de Raad richt. 

De Voorzitter : Mijnheer Van Ele-
wyck, het was de bedoeling, aange-
zien sommige leden het woord vragen 
bij artikel 1, niet om dit artikel te be-
spreken maar om algemene beschou-
wingen naar voren te brengen en hier-
mee nu aan te vangen. 

Indien ik uw voorstel goed heb begre-
pen zouden wij om halftwaalf stop-
pen. Ik zou echter met de bespreking 
willen voortgaan tot kwart na twaalf of 
halfeen om dan, om 14 uur, de alge-
mene bespreking aan te vatten. Op die 
manier zouden wij, rond 15 uur ten 
laatste, de artikelen kunnen bespre-
ken om nadien tot de stemmingen 
over te gaan. 

De heer Van Elewyck heeft het 
woord. 

De heer J. Van Elewyck : Mijnheer de 
Voorzitter, ik leg mij vanzelfsprekend 
neer bij de wijsheid van uw beslissing. 
Ik meen evenwel niet dat wij daardoor 
tijd winnen. Er zullen ongetwijfeld le-
den zijn die hun stemming zullen wil-
len verklaren wanneer er meer leden 
in het halfrond zijn. Zij zullen daarbij 
verwijzen naar wat wij nu tijdens het 

volgende half uur zullen bespreken. 

Mijn suggestie was dat de verslagge-
vers nu hun verslag zouden toelich-
ten. Daaromtrent stelt zich geen enkel 
probleem. Wij zouden eventueel nu 
ook technische uiteenzettingen kun-
nen horen. Maar laten wij de politieke 
betogen, die ongetwijfeld bij artikel 1 
aan de orde zullen zijn, reserveren 
voor 14 uur. 

De Voorzitter : De heer De Grève 
heeft het woord. 

De heer L. De Grève : Mijnheer de 
Voorzitter, ik ben geneigd namens 
mijn fractie, mij aan te sluiten bij uw 
verklaring, namelijk dat wij best de 
bespreking zouden aanvatten tot on-
geveer 12 uur of later. 

Het stemt overeen met wat wij in het 
Bureau hebben beslist voor onze 
werkzaamheden van vandaag. 

Wij hadden afgesproken dat al de ma-
teries die wij vóór de bespreking van 
de begroting zouden behandelen wel-
licht niet tot deze middag zouden rei-
ken en dat wij eventueel nog de be-
spreking van de begroting zouden 
kunnen aanvatten. Voor mij is er geen 
enkele reden om in die beslissing een 
wijziging aan te brengen. 

De Voorzitter : Ik wil doen opmerken 
dat het hier niet om de algemene be-
spreking gaat maar wel om de artikels-
gewijze bespreking. Men kan evenwel 
bij de bespreking van artikel 1 alge-
mene beschouwingen maken. 

De heer Verhaegen heeft het woord. 

De heer G. Verhaegen : Mijnheer de 
Voorzitter, ik meen dat wij nu de arti-
kelsgewijze bespreking kunnen aan-
vatten. Indien er collega's zijn die hun 
betoog liever deze namiddag houden, 
na gesprekken in de fractie, heb ik 
daartegen geen enkel bezwaar. De le-
den die bereid zijn deze morgen het 
woord te nemen kunnen het doen. 
Het is tijd gespaard voor deze namid-
dag. 

De Voorzitter : De ondervinding heeft 
mij geleerd dat er niet meer aanwezi- 
gen zijn om 14 uur dan om half twaalf. 

Gaat de Raad ermede akkoord dat wij 
nu de artikelsgewijze bespreking aan- 
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Voorzitter 

vatten. (Instemming) 

ONTWERP VAN DECREET houdende 
de begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1983 
— 8 (1982-1983)—Nrs. 1 (-h Bijlagen 
tot VII) tot 11* 
— 7 (1982-1983)—Nr. 1 (Algemene toe-
lichting) 
Artikelsgewijze bespreking 
De Voorzitter : Aan de orde is nu de ar-
tikelsgewijze bespreking van het tij-
dens onze vorige vergadering terug 
naar Commissie verwezen ontwerp 
van decreet houdende de begroting 
van de Vlaamse Gemeenschap voor 
het begrotingsjaar 1983. 
De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen. 
De heer Vermeiren, verslaggever, 
heeft het woord. 
De heer F. Vermeiren, verslaggever (op 
de tribune) : Mijnheer de Voorzitter, 
heren Ministers, geachte collega's, 
eerst en vooral wil ik collega Declercq 
verontschuldigen voor zijn afwezig-
heid. Hij kon hier onmogelijk aanwe-
zig zijn. Hij heeft mij gevraagd het 
verslag namens de Commissie uit ons 
beider naam voor te lezen. 
Op 10 maart 1983 heeft uw Commis-
sie de artikelen van het ontwerp van 
decreet houdende de begroting van de 
Vlaamse Gemeenschag voor het be-
grotingsjaar 1983 reeds een eerste 
maal goedgekeurd. Op 21 april 1983 
stonden de stemming en eindstem-
ming aan de orde in de openbare ver-
gadering. Alle fracties waren het er 
over eens, dat de ontwerpbegroting 
best opnieuw zou worden onderzocht 
door uw Commissie, omdat een aantal 
knelpunten verder moesten worden 
uitgediept. Uw Commissie heeft op 
17 mei 1983 dan ook een nieuwe be-
spreking gewijd aan de artikelen van 
het ontwerp van decreet. Op enkele 
punten werd de tekst nogal ingrijpend 

* De bij de begroting behorende tabellen wor-
den in bijlage bij Handelingen Nr. 24 opgeno-
men. 

gewijzigd. Dit verslag vult dan ook het 
vorige verslag aan, dat uiteraard zijn 
waarde behoudt. Dit is eveneens het 
geval voor de bijlagen. 

Een aantal door de leden reeds tijdens 
de openbare vergadering ingediende 
amendementen alsmede de amende-
menten van de Vlaamse Executieve 
waren aanleiding en voorwerp van de 
nieuwe besprekingen. De tekst aange-
nomen op de eerste Commissie van 
10 maart 1983 werd als basis van de 
bespreking genomen voor deze nieu-
we bespreking in de Commissie. 

Vervolgens dient er nog op gewezen 
dat de Vlaamse Executieve eveneens 
amendementen en subamendemen-
ten op de tabel indiende ; overeen-
komstig de beslissing van de openba-
re vergadering van 21 april 1983 zul-
len de reeds vroeger op de tabel inge-
diende amendementen en subamen-
dementen van de leden alsmede de 
tijdens de Commissievergadering van 
17 mei 1983 door de Vlaamse Execu-
tieve op de tabel ingediende amende-
menten en subamendementen rechts-
treeks in openbare vergadering wor-
den behandeld. Zij werden dan ook 
geenszins het voorwerp van een uit-
voerige bespreking in Commissie. 

Duidelijkheidshalve dient nogmaals 
gewezen op de tegenstrijdigheid die 
er actueel nog bestaat tussen ener-
zijds de decreettabel zoals zij voor-
heen door de gespecialiseerde com-
missies werd aangepast en anderzijds 
de artikelen van het ontwerp van de-
creet. 

Dit gezegd zijnde wil ik nu nog even 
de op de krachtlijnen van de bespre-
king in Commissie terugkomen. 

Gans de discussie draaide rond het 
feit of de door de heren Beysen en 
Bourgeois destijds in de Commissie 
voor culturele aangelegenheden en 
pedagogische en didactische vorming 
ingediende en door deze Commissie 
eenparig aangenomen amendemen-
ten integraal in de artikelen van het 
ontwerp van decreet moeten worden 
vertaald. Ik herinner u dat het om een 
bedrag van 200 miljoen frank in de 
culturele sector ging. 

Bij het begin van de Commissieverga- 
dering werd er door de Vlaamse Exe- 

cutieve een alternatief voorstel inge-
diend. Hiervoor werden uiteraard de 
nodige amendementen en subamen-
dementen ingediend. Deze op de arti-
kelen waren het voorwerp van bespre-
king in de Commissie, deze op de ta-
bel zullen hier straks in openbare ver-
gadering rechtstreeks worden behan-
deld. 

Wat dit alternatief voorstel betreft 
kunnen volgende principes in herin-
nering worden gebracht : 

1. het globaal bedrag der uitgaven 
voor 1983 wordt niet verhoogd ; 

2. in de additionele tewerkstelling 
dient uiteraard gewerkt met kredieten 
van de nationale regering ; 

3. nog inzake tewerkstelling worden 
binnen de eigen begroting nog een 
aantal concrete maatregelen getrof-
fen, als daar zijn : 

a. de geringe kost in verband met de 
kredieten voor de personeelsuitgaven 
van het Ministerie van de Vlaamse , 
Gemeenschap zal 60 miljoen frank 
belopen. Het is de bedoeling van de 
Vlaamse Executieve dit bedrag over 
de sector cultuur te spreiden ; 

b. daarenboven is het de bedoeling 
eveneens binnen de sector cultuur 
een aantal verschuivingen te laten 
plaatsgrijpen, onder meer door ver-
mindering van sommig artikelen ten 
voordele van de meest getroffen aan-
gelegenheden (bij voorbeeld de bi-
bliotheken) ; 

c. ten slotte zullen bepaalde krediet-
wi jzigingen, vervat in de amendemen-
ten Beysen-Bourgeois, niet worden 
aangehouden. De tewerkstellingspro-
blemen die hiervan het gevolg zullen 
zijn, worden vooral via het derde ar-
beidscircuit opgevangen ; 

d. overigens werd ook een substantië-
le inspanning gedaan binnen de sec-
tor welzijnszorg, meer bepaald voor 
de jeugdbescherming. Dit ten einde 
hier ook de tewerkstelling in stand te 
houden. 

Concreet wordt hier een kredietver- 
hoging van 35 miljoen frank voorzien. 

e. Ten slotte wil ik eraan herinneren 
dat eveneens op de kredieten voor lo- 
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Vermeiren 

nen en wedden van kabinetten een 
ernstige inspanning kon worden gele-
verd. Dit ingevolge een beslissing van 
de nationale Regering waarvan de 
Executieve slechts kennis kreeg na in-
diening van haar begroting. 

In de Commissie werden uiteraard 
eveneens vragen gesteld waarvoor ik 
naar het verslag verwijs. 

Vooraleer te besluiten durven wij 
nochtans de vraag van een eminent lid 
van deze Commissie nog even in de 
verf stellen, meer bepaald hoe ver het 
staat met de saldi uit het verleden die 
krachtens een regeringsverklaring 
moeten worden overgeheveld. In dit 
verband schijnt het ons gewenst dat 
voor de duidelijkheid van dit in het 
verslag slechts even aangesneden pro-
bleem, de Executieve ter zake een 
meer precieze en uitgebreide toelich-
ting zou verstrekken. 

Bij de eindstemming bleek dat 9 le-
den ja stemden, 3 leden neen stemden 
en 2 leden zich onthielden. (Algemeen 
applaus) 

De Voorzitter : Artikel 1 luidt als volgt : 

KREDIETEN VOOR DE 
LOPENDE UITGAVEN (TITEL I) 

EN VOOR DE KAPITAAL- 
UITGAVEN (TITEL II) 

Artikel 1 

Voor de uitgaven met betrekking tot 
de werkingskosten van de organen en 
de diensten van de Vlaamse Gemeen-
schap worden voor het begrotingsjaar 
1983 kredieten geopend ten bedrage 
van : 

(in miljoen frank) 

Niet-ge- Gesplitste kredieten 
splitste vastleg- ordon-

kredieten gingskre- nance- 
dieten ringskre- 

dieten 

Titel I 
Lopende uit- 
gaven 
	4.520,8 	220,0 	220,0 

Titel II 
Kapitaaluit- 
gaven 
	 82,4  

Die kredieten worden opgesomd on-
der de titels I en II van de bij dit de-
creet gevoegde tabel en worden aan-
geduid met code 01 in de vijfde en zes-
de stand van het artikelnummer 

Vraagt iemand betreffende dit artikel 
het woord ? 

De heer Anciaux heeft het woord. 

De heer V. Anciaux (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega's, een paar we-
ken geleden heeft de heer Gandois als 
consultant van de Belgische regering 
zijn rapport bekendgemaakt over 
Cockerill-Sambre. Om het met de 
woorden van de Eerste Minister van 
dit land te herhalen : het was een mee-
dogenloos rapport. Het was vernieti-
gend voor de Waalse staalindustrie, 
en vooral vernietigend voor diegenen 
die daar de jongste jaren verantwoor-
delijkheid hebben gedragen. 

Wij verheugen ons niet over de draag-
wijdte van dit rapport en wij verheu-
gen ons zeker niet over de rampzalige 
toestand waarin deze voor Wallonië 
zo belangrijke sector zich bevindt. In-
tegendeel. 

Voor ons was de uitslag van dit rap-
port echter niets nieuws. Een aantal 
cijfers en bedenkingen die daarin dui-
delijk voorkomen waren reeds sedert 
lang gekend. 

Reeds lang wisten wij in welke catas-
trofale situatie de Waalse staalindus-
trie zich had gemaneuvreerd. 

Dit rapport Gandois bevat niet alleen 
gegevens over de slechte situatie van 
de Waalse staalnijverheid, maar bevat 
ook voorstellen die ondermeer nieu-
we bijkomende miljarden vereisen. 

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de 
Voorzitter van de Vlaamse regering, 
de politieke beslissingen, die uit dit 
rapport van de heer Gandois voort-
vloeien, zullen ongetwijfeld verstrek-
kende gevolgen hebben ook voor de 
Vlaamse Gemeenschap. Het is mijn 
overtuiging dat zowel de Vlaamse Re-
gering als deze Vlaamse Raad ten vol-
le bezorgd zijn om de behartiging van 
de belangen van de Vlaamse Ge-
meenschap. 

Ik heb de jongste weken in de pers 

kunnen lezen dat verschillende in-
stanties in Vlaanderen, zowel syndi-
cale, culturele, economische als poli-
tieke, deze verstrekkende gevolgen 
voor de Vlaamse Gemeenschap heb-
ben ingezien, en dan ook allerlei 
standpunten hebben ingenomen. 

Zo hebben wij het standpunt gehoord 
van het christelijk vakverbond, waar 
duidelijk wordt vooropgesteld dat 
geen bijkomende subsidiëring aan de 
Waalse staalindustrie zal kunnen ge-
beuren vanuit het Rijk. 

Wij kennen gelijkaardige standpun-
ten van Vlaamse culturele verenigin-
gen. 

Wij kennen het standpunt van de 
Vlaamse Patroonsorganisatie, toch 
representatief in Vlaanderen, dat bij-
na dagelijks tot uiting komt in de 
krant die door het VEV wordt gepubli-
ceerd. 

Wij kennen ook het standpunt van de 
verschillende Vlaamse partijen, die 
weliswaar voor mij het minst overtui-
gend zijn. 

Hoe dan ook, ongeveer iedereen in 
Vlaanderen heeft gezegd dat er niet 
meer uit de nationale pot mag worden 
betaald. Voor de verdere financiering 
van de vijf nationale sectoren moet al-
leszins maximaal worden bijgedragen 
door de regionale instanties. Wat de 
Volksunie betreft : volledig. 

Ik stel echter vast bij het nalezen en 
het horen van al deze stellingnamen 
dat niemand eigenlijk het initiatief 
neemt om een gezamenlijk standpunt 
te bepalen. Ieder neemt wel afzonder-
lijk voor zichzelf een standpunt in, 
maar er komt geen initiatief tot over-
leg tot stand. 

Ik wees er reeds op dat er verstrekken-
de gevolgen zijn, maar dat vooral de fi-
nanciële gevolgen bijzonder nadelig 
zouden kunnen zijn voor de Vlaamse 
Gemeenschap. De werkloosheid in 
Vlaanderen is zeer groot en houdt niet 
op met stijgen. De jeugdwerkloosheid 
in Vlaanderen treft meer dan hon-
derdduizend jongeren onder de vijf-
entwintig jaar met weinig vooruit-
zichten op werk. De werkloosheid is 
één van de elementen van het dossier 
waar Vlaanderen zijn aandeel krijgt. 
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De heren (links) V. Anciaux (VU) en (rechts) G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse Executieve. Achter hen : VU-Senator H. de Bruyne 

kink= 

Ik wil nogmaals mijn gelukswensen 
aanbieden aan de Vlaamse regering 
voor „Flanders Technology". Het was 
een succes. Er is veel volk geweest, zo-
wel uit' de ondernemingswereld als 
vele jonge afgestudeerden. Met veel 
hoop en verwachtingen zijn zij wegge-
gaan. Vast staat echter dat de verant-
woordelijke Vlaamse regering niet 
over de nodige middelen beschikt om 
de verwachtingen in te lossen. Er is 
een nieuw industrieel beleid nodig. 
Vlaanderen zou het willen voeren. 
Een aantal intenties zijn reeds duide-
lijk geformuleerd en bekendgemaakt 
door de Vlaamse Executieve en door 
de medewerkers in de verschillende 
instanties die de Vlaamse Executieve 
tot leidraad dienen. Dit nieuw indus- 

trieel beleid is noodzakelijk voor de 
maatschappij van morgen, die de 
technologie volkomen tot een hoogte-
punt zal brengen. Er zijn echter geen 
financiële middelen om dit noodzake-
lijk beleid te voeren, laat staan te fi-
nancieren. 

Er zijn fabriekssluitingen in Vlaande-
ren. De berichten over afdankingen 
zijn niet uit de lucht. Siemens-Oost-
kamp, Nobels-Peelman in het Waas-
land, Fabelta-Zwijnaarde, VTR enzo-
voorts. Ook andere bedrijven waarvan 
de namen minder vaak in de bericht-
geving verschijnen zijn bedreigd. Het 
betreft allemaal personen die tot 
werkloosheid zijn gedoemd en die 
voor het stempellokaal droevig staan 

te wachten. Ik herhaal dat wij geen fi-
nanciële middelen hebben om onder 
andere het risicodragend kapitaal uit 
de privé-sector te ondersteunen en 
deze sector te stimuleren naar een 
nieuw toekomstgericht beleid. 
Het spreekt vanzelf, wanneer, gevolg 
gevend aan het rapport Gandois, de 
Belgische Regering beslissingen 
neemt waardoor opnieuw nieuwe 
tientallen miljarden naar het Waalse 
staal zouden worden gedraineerd, 
waarvan Vlaanderen minimum zestig 
procent betaalt, er zelfs in vele jaren 
geen vooruitzichten zijn dat het bud-
get van de Vlaamse Gemeenschap zal 
vergroten. Of dat de Belgische rege-
ring in staat zal zijn, de ristorno's naar 
de Gemeenschappen te verhogen in 
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die mate dat wij het noodzakelijk toe-
komstgericht beleid, zowel op het cul-
turele als op het sociaal-economische 
vlak, zouden kunnen voeren en finan-
cieren. 
Deze namiddag zal er nog volop dis-
cussie worden gevoerd, zoals het vóór 
een paar weken het geval was, over de 
noodzakelijke 200 miljoen bestemd 
voor de tewerkstelling in de sociaal-
culturele en de welzijnssector. Het is 
heel mooi dat wij dit gevecht onder el-
kaar leveren om de kleine koek te Ver-
delen zoals ieder denkt dat die moet 
worden verdeeld Maar, ik herhaal, er 
zijn geen vooruitzichten dat deze 
koek in de toekomst groter zal worden 
wanneer de beslissingen naar aanlei-
ding van het rapport Gandois zullen 
vallen zoals wij vrezen dat zij zullen 
zijn, namelijk, wanneer bijkomende 
miljarden naar de Waalse staalindus-
trie worden gedraineerd. 

Wij zijn ervan overtuigd dat het strate-
gisch moment gekomen is waarop 
meer dan noodzakelijk een breed so-
ciaal-economisch beraad moet wor-
den gevoerd om een eensgezinde 
Vlaamse houding, wat ons betreft een 
afwijzende houding, aan te nemen. 
Een eensgezinde Vlaamse houding 
waardoor wij er ook van bewust zou-
den worden dat het nodig is ons niet te 
laten beroeren door allerlei sentimen-
taliteiten omtrent het Belgisch feit. 

Wij moeten desgevallend dit feit in de 
weegschaal werpen. Ik herhaal het, zo 
niet zijn wij altijd de verliezende par-
tij. 

Tijdens dit breed beraad zouden af-
spraken kunnen worden gemaakt over 
een typische diepgaande gedragscode 
op Vlaams gebied, een beraad dus 
waaruit ook een nieuw politiek kli-
maat zou kunnen groeien, over de par-
tijgrenzen heen opdat ons optreden 
algemeen operationeel en veel effi-
ciënter zou zijn. 

Thans is het, naar onze mening, een 
strategisch moment : iedere vergis-
sing die nu zou worden begaan, zal 
ons gedurende vele jaren heel wat 
kosten en dit zowel budgettair als in-
dustrieel. 

Dientengevolge dring ik sterk aan op- 

dat dit breed sociaal-economisch 
overleg — en ik leg er nogmaals de na-
druk op dat het thans een beslissend 
ogenblik is, bepalend op sociaal en 
economisch vlak — zou plaatsvinden. 

Mijnheer de Voorzitter van de Vlaam-
se regering, dientengevolge zal ik een 
voorstel van resolutie indienen, waar-
bij ik de Vlaamse Executieve verzoek 
het initiatief te nemen om een zo 
breed mogelijk Vlaams sociaal-econo-
misch overleg te organiseren. Ik ben 
van oordeel dat de Vlaamse regering 
de meest geschikte instantie is, om 
met het meeste gezag — en omdat zij 
over de meeste middelen beschikt —
dit initiatief te nemen, opdat dit over-
leg gezagvol, met waardigheid en 
draagkracht zou kunnen gebeuren en 
opdat daaruit de passende conclusies 
zouden worden getrokken. 

Ik ben van oordeel dat al wie in -Vlaan-
deren voor de Vlaamse Gemeenschap 
verantwoordelijkheid draagt en ver-
antwoordelijkheid wil opnemen, bij 
dit overleg dient te worden betrokken. 

Vandaar dat ik de Vlaamse regering 
verzoek dit overleg te organiseren tus-
sen de Vlaamse regering, de verte-
genwoordigers van de fracties in de 
Vlaamse Raad, de sociale gespreks-
partners, de syndicaten en de pa-
troonsorganisaties en het overlegcen-
trum van de Vlaamse verenigen. 

Mijnheer de Voorzitter van de Vlaam-
se Raad, geachte collega's, ik nodig de 
andere fracties van deze Raad uit dit 
voorstel van resolutie mede te onder-
tekenen. (Applaus bij de VU) 

De Voorzitter : Mevrouw Detiège 
heeft het woord. 

Mevrouw L. Detiège (op de tribune) : 
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de 
Minister, tijdens de bespreking in de 
Commissie voor financiën en begro-
ting stelde ik een vraag over het voort-
bestaan van het Centrum van de Bi-
bliografie en de Neerlandistiek. U was 
tijdens deze bespreking niet aanwezig 
maar de heer Geens deelde mij mede 
dat hij eveneens uw aandacht op dit 
punt vestigde. 

Deze ochtend beantwoordde u de 
vraag van de heer De Beul. Zoals u 
ook aan het Centrum schreef, „wordt 
er inderdaad naar een oplossing ge- 

zocht". Het Centrum blijft echter vre-
zen — en dat is de „reden waarom ik er 
nu over spreek — dat wel de wedde 
van één van de medewerkers zal wor-
den betaald, maar niet de wettelijke 
voorzieningen die erbij horen." 

Vandaar dat ik u verzoek dit punt van 
zeer nabij te bekijken en erop te letten 
dat wij op internationaal vlak ons niet 
belachelijk zouden maken doordat 
fouten zouden gebeuren. 

Wat de Philharmonie van Vlaanderen 
betreft, ben ik ontgoocheld over de 
wijze waarop het probleem werd aan-
gepakt. Nu werd opnieuw een oplos-
sing gevonden, maar dit is een over-
gangsoplossing. De definitieve onder-
handelingen moeten nog worden ge-
voerd. Voor enkele maanden hoopten 
wij nog dat een ernstig voorstel uit de 
bus zou komen. Deze hoop is gedeel-
telijk vervlogen. Vandaar het voorstel 
dat door de heer Van Elewyck en an-
deren werd geformuleerd. 

Ik zou even willen verwijzen naar de 
bespreking van de begroting van de 
gemeenschappelijke culturele zaken 
voor het begrotingsjaar 1983. De heer 
Coens gelukte er in een stijging met 
23 procent voor zijn begroting los te 
maken. Het blijkt nu dat hij streeft 
naar een eenvormig beleid voor zijn 
Philharmonische vereniging van 
Brussel, maar ook voor de Koninklijke 
Munt en het Nationaal Orkest, beide 
parastatale B. Ook daar bestaat het 
probleem dat de ene instelling wel 
een administratief en geldelijk statuut 
voor haar personeel en de andere niet. 
Men zoekt in elk geval naar een oplos-
sing. 

De Koninklijke Muntschouwburg 
heeft dit jaar een deficiet van 224 mil-
joen. De stad Brussel zal 40 miljoen 
bijdragen. Daarin zijn de kosten voor 
het technisch personeel inbegrepen. 
De heer Coens heeft tijdens de be-
spreking van dit probleem gezegd dat 
het niet de bedoeling is dat de Vlaam-
se Gemeenschap• het deficiet van de 
Muntschouwburg zal betalen. Die ge-
ruchten doen nochtans de ronde. Ge-
regeld wordt gezinspeeld op het feit 
als zou de Vlaamse Gemeenschap dit 
deficiet betalen. 
De Muntschouwburg is op bepaalde 
ogenblikken — onder meer in de VZW 
Singel — gratis opgetreden om de in- 
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stelling grotere bekendheid te geven. 
Dit is iets wat de Opera voor Vlaande-
ren niet zou moeten proberen vermits 
er vlug met de vinger zou worden ge-
wezen. 
Ik kan niet nalaten even te wijzen op 
de bedoeling van de oprichting van 
deze instelling. Inderdaad werd gear-
gumenteerd dat Antwerpen en Gent 
de lasten van de Opera voor Vlaande-
ren niet aankunnen, en dat deze zou-
den moeten worden gedragen door de 
Vlaamse Gemeenschap. Beloften 

werden gedaan. Tijdens de bespre-
king van de begroting heeft het Re-
kenhof gezegd dat een gedeelte van de 
lasten geviseerd was zodat het geld ter 
beschikking zou worden gesteld voor 
het gedeelte 1982. 

Op 15 mei jongstleden konden de lo-
nen niet meer worden uitbetaald. De 
raad van beheer stuurde u een tele-
gram en wees erop dat op die manier 
de tewerkstelling van ruim 400 men-
sen bedreigd is, of nog eens zoveel 
mensen meer wier arbeidsplaats in 
het gedrang komt in de theaterwereld, 
in culturele centra en dies meer. 

Men kon een beroep doen op Antwer-
pen en Gent om die lonen te betalen. 
Vandaag hebt u kredietbrieven ter be-
schikking gesteld die de Opera voor 
Vlaanderen kan verdisconteren, maar 

dit brengt bijkomende financiële las-
ten mee. Wij dringen dan ook aan dat 
men toch maandelijks de toelagen 
zou geven, zoals gestipuleerd in het 
contract. 

Er blijkt een communicatiestoornis te 
zijn geweest tussen de administratie 
en uw kabinet. De administratie zegt 
namelijk van uw kabinet een tele-
foontje te hebben verkregen met de 
vraag de betalingsbesluiten te laten 
liggen. Dergelijke handelswijze is al-
lesbehalve ernstig. Niet op die manier 
kan men een degelijk beleid voeren. 

Ik dring ook aan dat een ander punt, 
met name het personeelsstatuut van 
de instelling, waarover reeds vóór 
nieuwjaar in de raad van beheer een 
beslissing werd genomen, aan de dag-
orde van de Vlaamse Executieve zou 
worden geplaatst want de goedkeu-
ring van dit statuut zou ons toelaten 
onmiddellijk 33 miljoen in te winnen 
op de begroting van het lopende jaar, 
een niet te veronachtzamen bedrag. 

Voorts vestig ik er de aandacht van de 
Raad op dat door het inschrijven in de 
begroting van slechts 195 miljoen 
men reeds automatisch een deficit 
van verscheidene miljoenen creëert 
want de werkingskosten volgens de 
contractuele bedragen belopen 210 
miljoen en niet 195, zoals in de begro-
ting ingeschreven. (Applaus bij de SP) 

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het 

woord ? 
Minister K. Poma : Mijnheer de Voor-
zitter, wanneer wordt er bij de bespre-
king geantwoord ? 
De Voorzitter : Mijnheer Poma, de 
Executieve mag te allen tijde het 
woord vragen. U kan dat deze voor-
middag, zowel als deze namiddag 
doen. 
Minister K. Poma : Mijnheer de Voor-
zitter, ik wens vanmiddag te antwoor-
den. 
De heer G. Verhaegen : Mijnheer de 
Voorzitter, ik wens ook deze namid-
dag om 14 uur het woord te nemen. 

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN 
De Voorzitter : Hiermede zijn wij aan 
het einde gekomen van onze werk-
zaamheden voor deze voormiddag. 
Wij komen deze namiddag om 14 'uur 
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen. 
De vergadering is gesloten. 
— De vergadering wordt gesloten om 
11.55 uur. 
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